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Dünya’ya ne oluyor? Zeki Dursun 
Zed Haber 
Ajansı

Eriyor mu, küçülüyor mu, deliriyor 
mu? 
Yoksa yok oluyor mu? 
Dünya bildiğimiz dünya değil artık. 
Hiçbir şeyi önceden kestiremiyoruz. 
Ne meteorolojinin verdiği bilgiler 
doğru çıkıyor, ne de yaşayarak tec-
rübe ettiklerimizi tutturabiliyoruz. 
Şaşkınız. Endişeliyiz. Üzgünüz. 

Farkında olarak veya olmayarak de-
ğişen bir şey var.  Belki de çok şey… 

Kazıya kazıya yerin altını boşalt-
tığımız gibi, yaka yaka üzerindeki 
atmosferi de küçülttük. Yakında ne 
başımızı sokacak bir korunağımız 

olacak, ne de teneffüs etmek için so-
luyacak oksijenimiz. 

Salgın, deniz salyası derken korkunç 
bir kuraklığın içinde bulduk kendimi-
zi.  Oluşturduğu berekete istinaden 
adını ‘rahmet’ koyduğumuz yağışla-
ra hasret kaldık. Nisan ve Mayıs ay-
larında dirhem düşmedi. 

Kuraklık demek; zorluk demek, kıtlık 
demek. Gökten düşmeyince, yerden 
bitmiyor. Gök küstü, kapattı kapı-
larını bize… Yer de ona uydu. Susuz 
tarlalara biçer giremedi bu yıl.  İşimiz 
zor. 

Konya Ovası’nda 50 kuruş olan sa-
manın kilosu 1 liraya yükseldi. Aynı 
şekilde buğday ve arpa fiyatları da 
yükseldi, yükseliyor. 

Ay geçmiyor ki Konya Ovası’nda yeni 
bir obruk oluşmasın. Bazen ayda bir-
den çok obruk oluşuyor. Küresel ısın-
manın sebep olduğu iklim değişikliği 
nedeni ile yağışlar olmayınca yeraltı 
sularına yüklendik. Onun da bir sonu 
var tabi. Sınırsız değil. 20 yıl önce 50 
metrede çıkarılabilen sular şimdi 200 
metrelere çekilmiş durumda. İleride 
ne olacak, bilmek mümkün değil. 

Yakın bir zamana kadar Konya Ova-
sı’nın en çukur yeri olan Hotamış’da 
adı ‘Hotamış Gölü’ olan bir göl vardı. 
Önce bataklığa döndü, sonra kuru-
du. Mavi Tünel ile Toroslardan getir-
diğimiz su ile takviye etmeye çalıştık. 
Ancak bu yıl dağlara kar yağmayınca 
o takviye de yapılamıyor. Bir kısmını 
şehir merkezinde içme suyu olarak 
kullandığımız bu kaynağın zayıfla-
ması üzerine yeniden kuyu sularına 
dönmek zorunda kaldık. İçtiğimiz-
de ağzımızda oluşturduğu acılıktan 
fazlası içimizi acıtıyor. “Böyle devam 
ederse ne olacak halimiz? “ diye dü-
şünmeden edemiyoruz. 

Akıl sahiplerine ‘düşünmek’ yakışır. 
İçecek suyun olmadığı, soluyacak ha-
vanın her geçen gün kirlendiği, ısın-
ma ile oluşan kuraklığın kıtlığa yol 
açacağı bir dünya ile karşı karşıyayız. 
Afetler, felaketler, küresel çaplı sal-
gınlar artık baş edilemeyecek boyuta 
ulaştı. Ölüyoruz, daha var mı ötesi?  
Herkes aynı şeyi konuşuyor. “Bun-
dan sonra ne olacak?” 
Biz de dergi olarak bu soruya cevap 
bulmaya çalıştık son sayımızda. Al-
lah’ın rahmeti yeryüzünün ve üstün-
dekilerin üzerine olsun… 
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olma  Sema KAVAK
Psikolog 

İşin bu kısmı belki çocukluk döne-
mimizde bizi tehlikelerden uzak tut-
mak için yapıldığı düşünülerek tole-
re edilebilir ancak biz büyüdükçe de 
devam ediyor olması biraz garip bir 
hal alıyor. Çünkü kendi cümlelerimi-
zin kelimelerimizin var olacağı daha 
doğrusu bizlerin de düşünen üreten 
bir canlı olduğumuzun göz ardı edi-
liyor olması aslında yok sayılmak an-
lamına geliyor.

Üstelik bizi yok sayacak kadar bü-
yük olmanın getirdiği cesaretle, sözel 
başlayan uyarıların birçoğuna uygun 
olmayan davranışların bombardıma-
nına maruz bırakılarak, söz ve davra-
nış uyumsuzluğunu fark etmeyecek 
kadar da yetersiz sayılmaya başlıyo-
ruz.

Bu ikisi arasında oluşan çelişkiyi el-
bette ki fark ediyoruz ama bunu nasıl 
aşacağımızla ilgili bir yol bilmeme-
nin getirdiği boşluğa düşüyoruz. Bu 
boşluktan nasıl çıkacağımızı soracak 
olursak; GÖRme, DUYma, SÖYLEme 
diyorlar… yani yok sayılmanın, yeter-
siz görülmenin üstüne bir de ruhsuz 
ol diyorlar.

Bu büyükler annen baban, öğret-
menin, akrabaların, ülkeyi yöneten-
ler…   Acaba bu büyükler, çocuklara, 
gençlere ve daha doğrusu büyümeye 
çalışanlara ne yaptıklarının farkında 
değiller mi?

Herkes kendi hikayesini yazmalı, 
herkes bu hakka en az senin kadar 
sahip olmalı… senin yazdığın ve ya-
şadığın hikayeyi ne okumak zorunda 

ne de tekrar tekrar yaşamak zorun-
da bırakılmalı… hele bir de gerçekten 
yaşanılası bir hayat hikayesi değilse.
Özellikle gençlere yap yapma, ol olma 
demekten vazgeçmelisiniz. Bunu 
diyebilmek için sözlerinizi davranış-
larınızla desteklemek zorundasınız 
ama çok daha kıymetlisi az söz çok 
icraat etmelisiniz ki işte bu noktada  
deneyimlerinizden tecrübelerinizden 
faydalanmanın kıymetli olduğunu 
hissedelim. Yoksa hissettiğimiz şey, 
bizim yokluğumuzla var olma çaba-
nızdan başka bir şey değil… 

Aslında hepimiz sözcüklerle başlayan sonra da cümlelerle devam eden 
bir serüvenin içinde buluyoruz kendimizi. Bu serüvenin başrol oyuncula-
rı, bu yola bizden önce çıkmış olan büyüklerimiz ve hepsinin çoğunlukla 

kullandığı ortak replikler var; “onu YAP, bunu YAPMA… şöyle OL, böyle 
OLMA” gibi. 



l     7Ağustos 2021



 8     l  

GRETA THUNBERG’İN 
GÖZYAŞLARI

N. Yıldız 
ERDAL 

Bir kız kürsüye gelip(2018 BM toplantı-
sında) ağlamaklı cümlelerle “dünyanın 
sonu geliyor” dediğinde  kimse yeterin-
ce umursamasa da Greta Thunberg adı-
nı tüm dünya duydu. Ve bu kez dünyaya 
yayılan kelebek etkisinin adı “Greta Tu-
hunberg etkisi” oldu.

Sadece sözleri, cümleleri değildi dikkat 
çekici olan; gözlerindeki acı ve mimikle-
rindeki öfkeydi.

Dünya için kaygılanan ve insanların so-
rumsuzluğu nedeniyle öfkelenen  İsveçli  
Greta.

“İsveçli mi” dedik hayır, yanlış oldu bu 
niteleme .O bir ‘Dünya’lı. Tam anlamıyla 
gezegen adına sorumluluk duyan biri.
Büyük bir adım attı.

...

Gezegen adına konuştu Thunberg.”-
Kendi evlerinizden,sokaklarınızdan, ma-
hallelerinizden çıkın ve gezegeni görün.” 
dedi.

Oysa ne kadar zordur insanın kendi kü-
çük dünyasından çıkıp dünyayı görme-
si!

Politikacılara seslendi.

Askerlere seslendi.

Ev kadınlarına seslendi.

Petrol tacirlerine.Seslendi.

Maden şirketlerine seslendi.

Ekolojibilimciler? Onlar zaten Greta ile 
aynı taraftaydı. Greta, hiçbir politikacı-
nın, ekoloğun yapamadığı etkiyi yaptı. 
BM toplantısında herkesin gözünün içi-
ne bakarak asıl sorunun  dünya denen 
gezegenin ısınmakta olduğunu ve asıl 
konuşulması gerekenin bu olduğunu 
söyledi.Ağlayarak,acıyarak,yalvararak.
İnsanlıktan medet umarak.

Greta’nın yüzündeki ifade tüm insan-
lığın hafızasına kazındı.Tüm haber ör-
gütlerine birinci haber oldu.Adeta.Mona 
Lisa’nın yüzündeki gülüş kadar popüler 
oldu yüz ifadesi.

Mars’ta yeni yaşam formları araştırı-
lırken,’Dünya’ artık hurdaya ayrılmaya 
hazırlanan bir gezegen imajı verirken... 

Balıklar ,kutup ayıları , ağaçlar için de 
konuştu Greta. 

Çiftçiler ,arıcılar,balıkçılar için de  can alı-
cı bir konuşmaydı.

....

Bir yılda insanoğlu için dört dünya kay-
nağının tüketildiği ve malesef  insanoğ-
luna bu gezegenin kaynaklarının yeterli 
gelmediği bugün bilimsel raporlarla or-
tada.

Yani bugünkü dünya nüfusu için, üç ya 
da dört dünya kaynağı  gerek.

Daha fazla su,petrol,kömür,elektrik 
,sebze, meyve gerek.

OYSA!

Daha fazla petrol çıkarılmaması gereki-
yor.

Daha fazla kömür çıkarılmaması gere-
kiyor.

Daha fazla su çıkarılmaması gerekiyor.

Bilim adamları söylüyor bunu:Dünya-
dan çıkarılan daha çok petrol sadece 
hava kirliliği değil ,dünyanın gezegen 
olarak dengesini bozan, sonunu getiren  
bir şey.Su da kömür de öyle.

....

Bir yerden başlamak!

O kadar çok yerden başlandığında ve 
herkes konuştuğunda konu önemsizle-
şir.

İşte Greta o çocuksu masumluğuyla ve 
cesaretiyle ‘bir yerden başlama’nın öne-
mini gösterdi dünyaya.

İklim değişikliği ve küresel ısınma ra-
porları sümen altı edilirken Greta’nın 
gözyaşlarını tüm dünya gördü.Bu bir 
başlangıç değildi bir SONdu aslında.Ka-
ramsar olmak için çok geçti.

İnsanlar tarafından  tepe tepe kullanılan 
gezegenin içinde bulunduğu çıkmaza 
işaret ediyordu bir çocuk.Böyle bir fela-
ketin sınırlarını daha önceden Stephan 
Hawking çizmişti.İnsanlık için yeni bir 
gezegen arayışının zorunlu olduğunda 
bahsetmişti Hawking tekerlekli sandal-
yesinde gerçeği işaret eden  gözleriyle.

Gerçek.

Görülse de gösterilemez bazen.Bütün 
gözler kör, kulaklar sağır olur.Ta ki acı 
gerçekler kapıya dayanana kadar.
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8 milyar insan aynı gezegende yaşı-
yoruz, aynı havayı teneffüs ediyoruz.  
Bilim insanları bugüne kadar insa-
noğlunun yaşamasına uygun baş-
ka bir gezegen keşfedebilmiş değil. 
‘Böyle bir gezegen var mıdır, günün 
birinde böyle bir gezegen bulundu-
ğunda oraya yerleşim olabilecek mi? 
‘, bilmiyorum. Bildiğim şey, günü-
müzde ve yakın gelecekte böyle bir 
şeyin vuku bulma ihtimalinin olma-
dığı… 

Yeryüzü;  üzerinde yaşayanlara ema-
net… Unutmamamız gerekiyor ki, 
ona sadece günümüzün insanları için 
değil geleceğin insanları için de sahip 
çıkmamız gerekiyor. Bizden sonraki 
nesiller de burada yaşayacaklar. On-
lara, doğduğumuzda bulduğumuz 
dünya kadarını bırakmak zorunda-
yız. Yoksa bizi hiç hayırla yâd etme-
yecekler. 

Doğa artık yaptığımız yanlışları yü-
zümüze vurmaya başladı. Kendi di-
lince bizi uyarıyor. “Bak dengemi 
bozmaya başladınız, bu sizin için iyi 
olmayacak. ” demek istiyor. Neyle 
söylüyor bunu? Kah adına ‘küresel 
ısınma’ dediğimiz korkunç gidişatın 
olumsuz etkileri ile,  kah pandemi 
adını verdiğimiz salgınla, kah ismini 
yeni duyduğumuz müsilaj (deniz sal-
yası) ile, kah kuraklıkla…. 

Çocukluğumuzda alışık olduğumuz 
bir denge vardı. Büyüklerimiz, “kış 
kışlığını, yaz yazlığını bilecek” derler-
di. Kış, kış gibi geçerdi, kar yağardı, 
don olurdu, soğuk olurdu… Yaz da sı-
cak ve kurak geçerdi. Şimdi öyle mi? 
Zemheride sahillerde denize giren 
insan manzaralarına, yazın ortasında 
sağanak yağışlara, dolulara, fırtına-
lara şahit olabiliyoruz. Y ve Z kuşak-
larının farkında olmadığı bu durum 
biz eski kuşakları endişelendiriyor 
haliyle… 

Sera gazlarının kirletip deldiği ozon 
tabakası artık zararlılardan bizi es-
kisi kadar korumuyor, koruyamıyor. 
Yaktığımız fosil enerji kaynakları 
hava kalitemizi bozmaya devam edi-
yor. Bir taraftan gelecekte hiç lazım 
olmayacakmış gibi petrol, doğalgaz, 
kömür ve diğer madenleri tüketiyor, 
diğer taraftan bu yakıtların oluştur-
duğu hava kirliliği ile uğraşıyoruz. 
Delilik bizimkisi… Hangi akıllı,  sağ-
lığını bozacak işlerle uğraşır ki? Biz 
uğraşıyoruz. Adına ‘insan’ dediğimiz 
varlık… Hani dünyadaki varlıklardan 
sadece kendisini akıllı gören tür… 
Nasıl bir akıllılık ise?

Ne uğruna? Daha fazla enerji uğru-
na… Hani içinde yaşadığımız çağa 
isim bulunamıyor ya… Bence ‘enerji 
çağı’ olmalı adı. Çünkü günümüzün 
24 saatini ona elde etmeye ayırıyo-
ruz. Evimiz onunla aydınlanıyor, tüm 
elektronik cihazlarımız onunla çalışı-
yor, aracımız onunla yürüyor, iş ha-
yatımız onunla şekilleniyor. Özetle; 
onsuz olmuyor. 

Bakınız dünyadaki savaşlara, ça-
tışmalara… Endüstri çağından beri 
meydana gelen tüm savaşlar onunla 
ilgili. Birinci ve ikinci dünya savaşları 

dâhil.  Orta doğudaki kavganın te-
melinde ‘o’ yatıyor. 

Bir dakikalığına bildiğiniz her şeyi 
unutun. Enerjinin sorun olmadığı bir 
dünyada yaşadığınızı farz edin. Ne 
çok rahat ederdik, değil mi…?  “Vay 
be dünya varmış. ” derdik, sanırım…  
Zaden bu yazıda da ulaşmak istedi-
ğim nokta orası, DÜNYA VARMIŞ.  
Eskide günümüz sorunlarının birço-
ğunun yaşanmadığı bir dünya var-
mış. Hep birlikte el ele vererek yok 
etmişiz o güzelim dünyayı… 

Sizce geriye dönebilir miyiz? O güzel 
dünyayı geri getirebilir miyiz? 

Zor ama imkânsız değil. Yaşanan 
tüm olumsuzluklardan ders alması-
nı bilip, yaptığımız hataları yapmaz-
sak, dünyanın bizi affedebileceğini 
düşünüyorum. Önce kirliliğin baş 
müsebbiplerinin hatalarını anlama-
ları gerekiyor. ABD, Rusya, Çin, AB… 
Yaptıklarının farkındalar ama kıllarını 
kıpırdatmıyorlar. Sömürü düzenleri 
gözlerini kör etmiş… Habire sömürü-
yorlar. Sadece dünyayı mı? İnsanlığı 
da sömürüyorlar. Düşünmeden, acı-
madan… 

Doğa emanettir. Nurettin 
BAY
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Yaşam alanlarımızı her geçen gün 
tahrip ediyoruz. 

Çevremizle ve doğamızla savaş ha-
lindeyiz. Ve maalesef ki bu şavaşı da 
kazanmak üzeredeyiz.

Dünya Sağlık Örğütü tarafından 
yapılan araştırmalara göre; çevre 
kirliliği, su, hava ve  toprak kirliliği 
iklim değişikliğine sebep olurken, 
gıda sirkülasyonunda da azalmaya 
neden oluyor.

Hızla artan nüfusun ihtiyaçların kar-
şılanması için çıkarılan petrol ürün-
leri de karbon salınımları nedeniyle 
hava kirliğine sebep olmaktadır. 
Kimyasal, fiziksel ve biyolojik kirlen-
me gün geçtikçe artmaktadır.

Çevre kirliliği, nüfusun yoğun oldu-
ğu yerlerde daha fazla görülmekte-
dir. Bunun nedeni ise yeni binaların 
inşaası, yeşil alanların yok edilmesi 
ve doğa katliamıdır.

Orman yangınlarının artması da son 
zamanlarda çevre kirliliğinin neden-
leri arasındadır. Oksijen kaynağı 
olan ağaçların azalması, hızla artan 
düzensiz şehirleşme hava kirliliğine 
sebep olmaktadır.

Teknolojinin artması da bu kirliliği 
tetiklemektedir. Hurdaya ayrılan 
bu teknolojik aletler hurdaya tam 
anlamıyla dönüştürülemedikleri için 
çevre, su, toprak kirliliğine sebep ol-
maktadır.

Çevre kirliliğinin artmasındaki temel 
sebep aslında insanların, ihtiyaçları-
nı karşılayabilmek için düşük mali-
yetli, insan sağlığına zararlı, çevreyi 
gözardı ederek üretttikleri her şey-
dir.

Aslında çevrenin düşmanları biz 
bireyleriz. Doğayı kendi ellerimizle 
yok ediyoruz. Artık doğa ekosistem 
isyanda belki de doğanın çığlığını 
görmek duymak istemiyoruzdur.

Kaynakları kötü kullandığımız için 
doğa belki de bizleri cezalandır-
maktadır. Seller, fırtınalar, toprak 
kaymaları, kuraklıklar, zamanından 
önce yaşanan iklimsel değişiklikler 
vs gibi işaretlere belki de biraz daha 
bilinçle bakmalıyız.

Yaşadığımız bu felakatler bir kurgu 
filmi değil maalesef. İnsanoğlunun 
ben doğaya hükmederim dercesine 
takındığı yanlış ve bilinçsiz tavrıdır 
gerçek olan.

Biraz geçte olsa artık bilinçlenme-
miz gerekmektedir. Yoksa kirletebi-
leceğimiz çevrenin bile  azaldığının 
farkında değil misiniz? Temiz tut-
madığımız çevre bizlere zarar ver-
mektedir vermeye de devam ede-
cektir. 

Gelin hep birlikte felaketi kendi el-
lerimizle yaratmaktan biran önce 
vazgeçelim. 

GELİN 
BARIŞALIM

Sevgi 
KAYA
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Yaşamın her döneminde olduğu gibi sağ-
lıklı beslenme yaz döneminde de oldukça 
önemlidir. Özellikle yaz mevsimi içerisinde 
havaların ısınmasıyla birlikte artan sıvı ih-
tiyacının karşılanması için, su ve sıvı gıda-
lar bol tüketmelidir. Terleme ile artan su 
kaybını önlemek için günde ortalama 2-2,5 
lt kadar sıvı tüketilmelidir. Susuzluk hissi 
toplam vücut suyunun % 1-2 ‘si kaybedil-
diğinde ortaya çıkar. Toplam vücut suyun-
dan kaybedilen miktar attıkça sağlık riskleri 
de artar. Susuzluğun vücutta oluşturacağı 
hasarlardan uzak durmak için susuzluk 
hissi oluşmadan su tüketmeye özen gös-
terilmelidir. Yaz sıcaklarında sıvı tercihimiz 
serinletici etkisinde dolayı genellikle gazlı 
içeceklerden yana olsa da, gazlı içecekler 
içeriğindeki kafein, sodyum ve şeker mik-
tarının yüksek olmasından dolayı doğru 
bir tercih değildir. Ayrıca yoğun miktarda 
şişkinlik hissi oluşturmaktadır. Serinlemek 
için tercihimiz su tüketiminin yanında taze 
sıkılmış meyve suları, az şekerli limonatalar, 
maden suları ve buzlu bir ayrandan yana 
olmalıdır.

Yaz aylarında da öğün sıklığına dikkat 
edilmelidir. Güne mutlaka kahvaltı ile baş-
lanmalı ve öğün atlamadan günün bütün 
öğünleri düzenli bir şekilde yapılmalıdır. 
Özellikle ara öğünlere yer verilmelidir. 
Öğünlerde zeytinyağlı yemekler, ızgaralar 
ve özellikle beyaz et sık sık olmalıdır. Bol 
yeşillikli büyük bir tabak salatada yemek-
lerimize eşlik etmelidir. Kızartmalardan ve 
çok yağlı, salçalı yemeklerden mümkün ol-
duğunca uzak durulmalıdır. Ara öğünlerde 
ise meyve tüketimine ağırlık verilmelidir. 
Metabolizmamızın sürekli çalışır konumda 
olmasını sağlar. Kan şekerlerimizi düzenler 
ve yoğun miktarda sıvı bulundurdukları için 
sıvı ihtiyacımızı da karşılarlar. Fakat öğün-
lerin sadece meyve ile geçiştirilmesi de 
doğru değildir. 

Kolesterol, şeker ve kan basıncı üzerine 
olumlu etkileri, kabızlığı önlemesi ve tok 
tutma özelliğinden dolayı lifli besinlerin tü-
ketimine önem verilmelidir. Yaz aylarında 
artan sebze ve meyve çeşitliliğinden fayda-
lanarak, sebze ve meyve tüketimi arttırıl-
malıdır. Sebze ve meyvelerin hem vitamin 

DİYETİSYEN ASİYE NUR KUŞÇU

YAZ MEVSİMİNDE 
NASIL BESLENMELİYİZ?

ve mineral depolarıdır hemde çok iyi bir 
anti-oksidan kaynağıdır.

Yaz saati uygulamasıyla havanın geç 
kararması akşam yemeklerininde daha 
geç saatlere sarkmasına neden olur. 
Oysa metabolizmamızın düzenli çalış-
ması için mevsim her ne olursa olsun 
akşam yemeklerinin çok geç saatlerde 
tüketilmemesi gerekmektedir. Geç sa-
atlerde yenilen yemekler sindirim sıkın-
tıları ve enerji olarak harcanmada sıkıntı 
yaratmaktadır. Özellikle formumuzu 
korumaya dikkat ediyorsak çok geç sa-
atlerde ağır yemekler yememeye özen 
göstermeliyiz.

Aynı zamanda yeterli miktarda egzersiz 
yapılması gereklidir. En çok tercih edil-
mesi gereken spor tempolu yürüyüş, 
ip atlama,  yüzmedir. Haftada 4-5 gün 
40-50 dakika kadar egzersiz yapılması 
yeterli olacaktır. Amaç; metabolizmayı 
çalıştırmak ve en önemlisi sağlığı koru-
maktır.
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24 Temmuz-21 Ağustos
ASLAN BURCU 

ASLAN BURCU KADINI

Bu burç kadınları son derece sadık, cömert ve 
yüce gönüllüdürler. Evlilikte her zaman şanslı 
sayılmazlar. Duygulu romatik bile olsa, lüks 
yaşam arzusundan asla vazgeçmezler. Haya-
tında daima ona eşlik edecek aşklar vardır. Bu 
burç kadınlarının seçimleri isabetli ve uygun 
kişilerdir. Bu burç kadınları dürüst olduğu için 
de, hayatındaki kişiden bıksa bile onu terk et-
meden yaşantısına başka bir kimseyi almaz. 
Bu burç kadını saygı duyduğu bir eşi olduğu 
zaman yaşantısındaki kişiyi de mutlu edecek-
tir.

Bu burç kadınları oldukça çekici ve tutkulu 
kadınlardır. Ayrıca kendilerine olan güvenleri 
oldukça yüksektir. Esprili yapıları ile etrafla-
rında hep dikkat çekerler. Bu burç kadınları ol-
dukça mükemmeliyetçi yapıya sahip oldukları 
için bazen zorlayıcı olabilirler. Bu burç kadının 
gururunun önüne hiçbir şey geçemez. Tutku-
lu olan aslan burcu kadını tam bir dişidir. Bu 
burç kadını zor bir kişiliğe sahiptir. İnsanlar 
kolay kolay ona yaklaşamaz.

Bu kadınlar bazen kibirli davranabilir. Kişilik-
leri oldukça güçlüdür. Kendi kendilerini her 
zaman taktir ederler. Ne istediğini çok iyi bilir 
ve istediği şeyi almak için mutlaka çabalar. 
Bu burç kadınları, her zaman ilgi odağı olmak 
isterler. Yaptıkları her hareket, oldukça sami-
midir. Çok doğaldırlar içlerinden geldiği gibi 
davranırlar. Dikkatleri hep üzerine çekerler.  
Karşılıklı ilişkilerde sürekli sorun istemez. Bu 
burç kadını cesurdur. Dürüst bir yapıya sa-
hiptir ve yalan söylemekten hoşlanmaz.  Çok 
pratik bir zekaya sahip olan bu burç kadınları 
bir kez karar verdi mi bir daha asla dönmez-
ler. İlgi odağı olmak ister.

ASLAN BURCU ERKEĞİ

Aslan burcu erkekleri genel olarak oldukça 
sempatik ve sıcakkanlı kişilerdir. Genelde, 
çevresinde bulunan insanlarla uyum sorunu 
yaşamamaktadır. Bu burç erkekleri çevre-
sindekilerle yakınlık kurma konusunda sorun 
yaşayamayan kişilerdir. Kimseyi incitmemeye 
ve sert çıkışlar yapmamaya özen göstermek-
tedir. Ancak sinirlendikleri zaman yıkıcı olabi-
lirler.

Bu burç erkeği mantığı ile hareket etmekte-
dir. Her sorunu mantık kurallarına göre çözer. 
Çözüm odaklı kişilerdir oldukça gururludur. 
Bu burç sevecen ve dikkat çekici yanları var-
dır. Aslan burcu erkeği, partnerini nasıl mutlu 
edeceğini bilir. Herkesi eğlendirebilirler. Bu 
burç erkekleri enerjik bir yapıdadır. Çevreleri-
ne her zaman mutlu ve sevecendirler. Bu burç 
erkeği çok kırılgandır. Ala kin tutmazlar ama 
hasastırlar.

Aslan burcu erkeği sorumluluğunu bilir. Ken-
disine verilen görevleri mükemmel olarak ye-
rine getirir. Bu burç erkeği tam bir yöneticidir. 
Çevresindekileri yönetmeyi çok severler bu 
sebeple de işleri organize etme sorumlulu-
ğunu üstlenirler. Bu burç erkeği emir almayı 
sevmezler bu yüzden kendi işlerini yapmak 
isterler. Aslan burcu erkekleri, hayatın her ala-
nında bir popülerdir. Bu burç erkeği evcimen-
dir aile onlar için en önemli konulardan biridir. 
Bu sebeple de ailesini her zaman önemser ve 
ailesine her zaman destek olur.

Grubu:Ateş

Uğurlu Sayısı:1-4

Uğurlu Günü:Pazar

Uğurlu Renkleri:Sarı,turuncu

Uğurlu Taşları:Safir

Güçlü Yönleri: Yaratıcı, 
tutkulu, cömert, cana yakın, 
neşeli, esprili olmaları

Olumlu Özellikleri: Cesur, 
kibar, cömert, sadık ve 
eğlenceli.

Olumsuz Özellikler:  Müsrif, 
özensiz, kıskanç, saldırgan

En iyi anlaştığı burçlar:Yay, 
Koç, İkizler

Anlaşamadığı burçlar: Oğ-
lak, Boğa Akrep.

Uygun meslekler: Model, 
Mimar, yönetici, politikacı, 
cerrah.

Burcun Ünlüleri: Ben 
Affleck, Bill Clinton, Robert 
De Niro, Steve Martin, Sean 
Penn, Jennifer Lopez, Ma-
donna  Sezen Aksu, Uğur 
Mumcu, Zuhal Olcay.

Tülay YILDIRIM
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Yorgunluğunuzu, Stresinizi Azaltmak için
Bizimle iletişime geçin

SAĞLIK MEMURU

MUSA ÖZDEMİR 

0535 075 4004
Instagram-m.u.s.a_ozdemir

HEMŞİRE

AHMET ÖZDEMİR 

0553 134 83 69

“Hayatına Masaj Kat”
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Dürtü kontrolünü sağlayamayan çocuk 
çevresi tarafından etiketleniyor

Kendileri veya başkaları için zararlı olan bazı 
eylemleri gerçekleştirme arzularına ya da 
dürtülerine karşı koymayı başaramayan 
çocuklarda dürtü kontrolü problemi görü-
lüyor. Dürtü kontrolü problemine dikkat 
eksikliği ve hiperaktivite gibi birçok rahat-
sızlığın eşlik edebildiğini belirten uzmanlar, 
bu sorunu yaşayan çocukların çoğunlukla 
arkadaşlarının istemedikleri veya kızdıkları 
davranışları yaptıkları için etiketlendiklerine 
ve dışlandıklarına dikkat çekiyor. Çocuk-
larda dürtü kontrolünü sağlama sürecinde 
ebeveynlere net ve sınırlandırıcı olmalarını 
öneren uzmanlar, şiddet uygulayan çocuğa 
kesinlikle ceza veya şiddet uygulanmaması 
gerektiğini vurguluyor.

Üsküdar Üniversitesi NP Feneryolu Tıp 
Merkezi’nden Uzman Klinik Psikolog Seda 
Aydoğdu, çocuklarda dürtü kontrolü ile ilgili 
önemli bilgiler vererek ailelere tavsiyelerde 
bulundu.

Çocuğa dürtü kontrolü öğretebilmek müm-
kün

İçinde bulunduğu yaşa ve bilişsel gelişime 
göre çocuklara dürtü kontrolünün öğreti-
lebildiğini ifade eden Seda Aydoğdu, “Ön-
celikle detaylı bir psikiyatrik muayeneden 
geçtikten sonra çocuk psikiyatristinin uy-
gun gördüğü tedaviye ek olarak neden-so-
nuç ilişkisini kurabilme ve hazzı erteleye-
bilme çalışmaları yapılmalı. Çocuğa dürtü 
kontrolünü öğretmek zaman içerisinde ve 
çocuğun da deneyimleri sonucu olabiliyor.” 
dedi.

Dürtü kontrolü problemine farklı rahatsız-
lıklar eşlik edebiliyor

Uzman Klinik Psikolog Seda Aydoğdu, dür-
tü kontrolü sağlayamayan çocuklarda ço-
ğunlukla başka problemlerin de eşlik ettiğini 
söyledi ve sözlerine şöyle devam etti: 

 “Dürtü kontrolü problemine dikkat eksikliği 
ve hiperaktivite gibi birçok rahatsızlık eş-

lik edebiliyor. Çocuğun ek tanısına göre de 
nasıl davrandığı değişebiliyor. DSM tanı kri-
terlerine baktığımızda dürtü problemi yaşa-
yan çocukların kendileri veya başkaları için 
zararlı olan bazı eylemleri gerçekleştirme 
arzularına ya da dürtülerine karşı koymayı 
başaramadıklarını görebiliriz. Yaptıkları işte 
planlı ya da plansız olabiliyorlar.  Eylemden 
önce gittikçe artan bir gerilim ve sıkıntı duy-
gusu yaşıyorlar. Eylemi gerçekleştirmekten 
dolayı bir tatmin ve rahatlama duygusu 
sağlanıyor. Eylemden sonra suçluluk ya da 
pişmanlık hissedebiliyor ya da hissetmeye-
biliyorlar.”

Ebeveynler net ve sınırlandırıcı olmalı

Ebeveynlerin bu aşamada net ve sınırlan-
dırıcı olmaları gerektiğini vurgulayan Ay-
doğdu, “Ayrıca çocuklarıyla konuşmalı ve 
eylemlerinin sonuçları üzerinden çocukları-
na yol gösterici olmalılar. Dürtü bozukluğu-
nun türleri ve eşlik eden başka rahatsızlıklar 
olma ihtimali yüksek olduğu için aileler ço-
cuklarını mutlaka bir çocuk ergen psikiyatri 
uzmanına götürmeli, uzman desteği ve 
yönlendirmeleri üzerinden davranış harita-
ları oluşturulmalı.” tavsiyesinde bulundu.

Çocuğa şiddet uyguladığı için şiddet uygu-
lanmamalı

 Seda Aydoğdu, ‘Yapılan çalışmalar şiddet 
ve daha çok bir psikiyatrik hastalığın te-
melinde dürtü kontrol bozukluğunun ol-
duğunu gösteriyor’ dedi ve sözlerini şöyle 
sürdürdü: 

 “Çocuğun yaşına bağlı olarak kontrol ça-
lışmaları yapılmalı, uzmanlardan alınan geri 
bildirim ve yönlendirmeler ile ailelerin yol 
haritası oluşturulmalı. Bu süreçte çocuğa 
şiddet uyguladığı için şiddet uygulamak 
veya ceza vermek çocuğun öfkesini arttıra-
biliyor. Bu sebeple farmakolojik ve terapötik 
ilişki neticesinde aile davranışlarını belirle-
meli.”

Arkadaşları tarafından etiketlenip dışlana-
biliyorlar

Çocukların arzu ettikleri bir şeyi hemen o 
an elde etmek amacıyla veya istedikleri 
davranışı erteleyemedikleri için hemen o an 
eyleme geçmek istemeleri neticesinde is-
tenmeyen olayların yaşanabildiğini kayde-
den Seda Aydoğdu, “Okulda kurallara uya-
madıkları için öğretmenleri ve arkadaşları 
tarafından etiketlenebiliyorlar. Çoğunlukla 
arkadaşlarının istemedikleri veya kızdıkları 
davranışları yaptıkları için arkadaş çevresi 
tarafından dışlanıyorlar.” dedi.

Oyun ve bilişsel davranışçı terapi yöntemleri 
kullanılıyor

Dürtü kontrol bozukluğuna karşı oyun te-
rapisi ve bilişsel davranışçı terapi yöntemleri 
ile çalışılabildiğini ifade eden Uzman Klinik 
Psikolog Seda Aydoğdu, “Yöntemlerin te-
mel amacı çocukların sosyal normlara uya-
bilmesine yönelik davranış kalıplarının ka-
zandırılmasını oluşturuyor.” diye konuştu.

ÇOCUKLARDA VE ERGENLERDE
 DÜRTÜ KONTROLÜ NASIL SAĞLANMALI?
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yaZ 
SICaKlarIna 

DiKKat!

Aşırı sıcak dediğinizi duyar gibiyiz.  
Yaz mevsiminin en yoğun yaşandığı 
temmuz ve ağustos ayında güneş 
yüzünü daha çok göstermeye başla-
dı ve sıcaklık giderek artıyor. Tabiatın 
yaşam kaynağı olan güneş insanoğ-
lunun sağlığı için  çok gerekli bir muci-
ze iken son zamanlarda korunulması 
gereken tehlike kaynağı haline de 
gelmiştir. Güneşin insan vücudunun 
kemik yapısı için gerekli olan D vita-
mini sentezlemesi, bağışıklık sistemi-
ni güçlendirici ve insan psikolojisini 
olumlu yönde etkilemesi gibi yararlı 
etkileri mevcutken son dönemde 
ozon tabakasının incelmesi, tatil ve 
güneşlenme alışkanlıklarının artması 
ve açık hava sporlarının yapılması ile 
birlikte zararlı yönlerini de görmekte-
yiz.

 Derinin kabalaşması, ince ve kalın 
kırışıklıklar, lekelenmeler, kılcal da-
marların artması, sarı kuru pürüzlü 
bir deri, erken yaşlanma ve deri kan-
serleri güneşin derimizde yaptığı za-
rarlarına örnek verilebilir. 

Güneşin ve sıcağın bu tür olumsuz 
etkilerinden korunmak için bol su ve 
sıvı tüketilmeli, güneş ışınlarının en 
şiddetli olduğu saatler (11.00-16.00) 
arasında güneşe maruz kalmamaya 
dikkat edilmeli, gölde kalınmalı şem-
siye ve şapka kullanılmalı, açık renkli 
pamuklu ve rahat giysiler ve güneş 
gözlüğü tercih edilmelidir. Unutul-
mamalıdır ki, yaz mevsiminde yansı-
yan güneş ışınları dolayısıyla gölgede 
dahi risk oluşturabilmektedir. Bu ne-
denle önlemlerimizi gölgede bulu-
nurken de almalıyız. Vücudun açıkta 
kalan bölgelerini ise güneş kremleri 
ile korunmalıdır.

 Güneş kremi tercihlerimizde ise, ürü-
nün; hekimlerce önerilen ve Sağlık 
Bakanlığı onaylı olmasına dikkat edil-
meli, ürün yüksek oranda ultraviyole 
A, ultraviyole B ve infrared filtresi 
içermeli (SPF en az 30 olmalı), emilim 
düzeyi yüksek olmalı, vücudu nem-
lendirebilmeli, kullanımı kolay ve et-
kisi uzun süreli olmalıdır. Ayrıca suya, 
denize, buharlaşmaya, terlemeye ve 
sürtünmeye karşı  dayanıklı olmalı-
dır. Erişkinler güneş kremi alırlarken 
deri tiplerine göre (kızarık, yağlı, kuru, 
hassas, sivilceli, alerjik…)  ürün tercihi 
yapmalıdırlar.

 Güneş koruyucu kremleri, vücudun 
açıkta kalan (yüz, boyun, kol, bacak 
gibi) bölgelerine yeterli miktar ve ka-
lınlıkta olmak üzere dışarı çıkmadan 
yaklaşık yarım saat önce uygulanmalı 
ve bu işlem gün içerisinde dışarıda 
kalma süresine bağlı olarak üç saat-
te bir tekrarlanmalıdır. Havuz ya da 
denize girildikten sonra veya havlu 
ile kurulanıldığında ve terlenildiğinde 
ise bu işlem iki saatte bir tekrarlanıl-
malıdır. Güneş koruyucu kullanımına 
saçak altlarında, bulutlu havada ve 
gölgede de devam edilmelidir.

 Küçük yaş çocuklar ve bebekler için 
kullanılacak ürün tercihlerinde ise, 
deri tipinden bağımsız olarak güneş 
koruyucunun fiziksel filtreli olmasına 
ve oxybenzone ve para amino ben-
zoik asit vb. gibi kimyasallar içerme-
mesine dikkat edilmelidir. 

Unulmamalıdır ki; hiçbir güneş koru-
yucu krem güneşin zararlı etkilerine 
karşı tam ve yüzde yüz koruma sağ-
lamamakta olup yukarıda saydığımız 
ilave önlemlerin mutlaka alınması ge-
reklidir. 

Uzm. Dr. Nuran Karaca Önat
Akşehir Park Hayat Hastanesi Cildiye (Dermatoloji) 
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Yeni YÖnetim, Yeni HeDeFLer

1985-1997 yılları arasında Maliye Ba-
kanlığı Vergi Müfettişliği, Maliye Ba-
kanlığı MASAK Uzmanlığı ile iş hayatına 
başlangıç yapan, 1997 yılından bu yana 
sırası ile Holding Grup Teftiş Kurul Baş-
kan Yardımcılığı ve Başkanlığı, gruba 
bağlı şirkette Genel Müdürlük, Yönetim 
Kurulu Üyeliği ve Başkan Yardımcılığı 
görevlerinde bulunan Erol Kaya Yeni 
Yönetim Kurulu Başkanı olarak atan-
mıştır.

Başkan Yardımcılığı görevlerine ise 
Kompen PVC Yapı ve İnşaat Malz. San. 
Tic. A.Ş.’yi temsilen Mustafa Ulvi Bezir-
ci, Komyapı İnşaat A.Ş.’yi temsilen ise 
Osman Elvan, müşterek imza yetkilisi 
olarak icrada görev almışlardır. Yönetim 
Kurulu Üyeliklerine, Divapan Enteg-
re Ağaç Panel Sanayi ve Ticaret A.Ş.’yi 
temsilen son Yönetim Kurulu Başkanı 
Haşim Şahin ve Konya Kağıt San. Tic. 
A.Ş.’yi temsilen İsmet Gergerli görev-
lendirilmiştir. Yönetim Kurulu Üyeliği-
ne yeni atanan İsmet Gergerli, 2008-
2011 yılları arasında Kredi Garanti Fonu 
(KGF) Yönetim Kurulu Üyeliği, 2015-
2020 yılları arasında ise Kredi Garanti 

Fonu (KGF) Genel Müdürlüğü görevleri-
ni yerine getirmiştir. Bağımsız Yönetim 
Kurulu Üyeliklerine ise ilk defa olarak 
Abdulkadir Buluş, Cihat Kıvrak, Ömer 
Serdar atanmışlardır.

HİZMET ÇITASINI DAHA YUKARI TAŞI-
MA HEDEFİNDEYİZ

17 Haziran tarihli genel kurulda listeleri-
ne olan güveni tescilleyen tüm yatırımcı 
ve ortaklarına teşekkür ederek başlayan 
yeni Yönetim Kurulu Başkanı Erol Kaya; 
“Şirketin toplam 341.600.000 adet pa-
yından 28.833.893 adet payın asaleten, 
84.593.129 adet payın vekaleten olmak 
üzere toplam 113.427.022 adet rekor pay 
toplantıda temsil edilmiştir. Yapılan oy-
lama sonucunda arkadaşlarımın ve şah-
sımın yer aldığı tüzel liste 84.798.727 
kabul oyu almıştır. Teveccühlerinden 
ötürü tüm hissedar, yatırımcı ve ortak-
larımıza şükranlarımızı arz ediyoruz. 24 
yılı aşkın farklı görevlerde vermiş oldu-
ğum hizmeti, yönetim ekibindeki arka-
daşlarımızla birlikte daha da yukarıya 
taşıma hedefindeyiz” dedi.

“Yeni yönetim ekibi olarak, vizyonumu-
zun yol göstericiliğinde; ‘Anadolu Ser-
mayesinin en büyük ve en güçlü modeli 
olan Bera Holding’i, ana faaliyet alanla-
rında küresel liderliğe taşımak hedefin-
deyiz. Grubumuza ait tüm markaların 
değerlerini güçlendirmek, geleceğe gü-
venle bakmak ve karlılığımızı maksimize 
etmek için yeni bir heyecanla göreve 
başladık. Kollektif yönetim anlayışının 
ışığında, biz merkezli ve şeffaf bir dönü-
şüme liderlik etmek amacındayız. Bera 
Holding, kuruluş aşamasındaki yapısı ile 
ülkemizin ve hatta dünyanın en büyük, 
tabana yayılmış en geniş çok ortaklı 
sermaye modellerinden biridir. ‘Gücü 
Köklerinde, Kökleri Yarınlarda’ anlayışı 
ile kuruluş aşamasındaki değerlerimize, 
vatan sevgisine, ülkemizi kalkındırma 
arzusuna dayanan yüksek ideallerimizi 
muhafaza ederek geleceğe yürüme az-
mindeyiz. 31 yıldır değişmeyen değerle-
rimiz ile holdinge bağlı bütün şirketle-
rimizi ‘Ortaklarımızın malı’ olarak kabul 
ediyor, ‘Emanetin kutsiyeti’ bilinciyle de 
yolumuza büyük bir aşkla devam ediyo-
ruz” diyerek sözlerine devam etti. Kaya; 
“Yaptığımız işlerin, sadece bütçe ve ra-
kamlardan ibaret olmadığının bilinci ile 
geçmişimizden edindiğimiz 31 yılı aşkın 
tecrübeye dinamizmi, genç enerjimizi 
katarak önemli dönüşümlerin lideri ol-
mak azmindeyiz. Bu manevi temeller, 
her zaman diri tuttuğumuz ahlaki ilke-
lerimizin ve bize büyük heyecan veren 
ideallerimizin de ilhamını oluşturmak-
tadır. Başta yönetim kurulumuz olmak 
üzere tüm çalışanlarımız ile birlikte bu 
vizyonu yaşatmanın ve sürekli kılmanın 
çabası içerisinde olacağız” diyerek söz-
lerini tamamladı.

Bera Holding A.Ş.’nin 17.06.2021 tarihli genel 
kurulunda seçilen Yönetim Kurulu tüzel kişi 

üyeleri, 02.07.2021 tarihli Yönetim Kurulu top-
lantısı sonrasında yeni temsilcilerini belirlemiş 

olup, Konya Ticaret Sicil Müdürlüğünce aynı 
tarihte tescil edilmiştir.

HABER



 22     l  

Yıldırım düşmesi ve elektrik 
hatları gibi sebeplerden ama 
en çok da insan kaynaklı çı-
kan yangınlarda ormanların 
eski haline gelebilmesi için 
ortalama 20-25 sene gibi 
uzun bir süre gerekiyor. Sa-
dece 2020 yılında 29500 
futbol sahası büyüklüğünde 
ormanlık alanın alevler için-
de kaldığı ülkemizde yeterli 
yangın söndürme ekipma-
nının olmaması, yangın ala-
nına hızlı müdahalede geç 
kalınması, kadro açıkları ve 
personel sıkıntısı yaşanması-
na rağmen atanamayan itfa-
iyecilerin olması, ülkemizde 
sadece 50 itfaiye okulunun 
bulunması gibi sebepler biz-
lere yangın yönetimi ile ilgili 
sorunların gündeme gelme-
sine rağmen çözümlerin üze-
rinde durulmadığını göster-
mektedir. 

Şehirlerde imar planı yapılır-
ken dizaynların uzun süreli 
yapılmaması zamanla fabri-
kaların ve sanayi bölgelerinin 
şehrin içinde kalmasına yol 
açmakta; bu da halihazırda 
toprak, hava ve su kirliğine 
neden olan fabrikaların in-
sanları daha da fazla zehir-
lemesine neden olmaktadır. 
Buna ek olarak yeşil alanların 
imara açılması, arıtılmayan 
fabrika atıklarının direkt do-
ğaya salınıp binlerce canlıya 
zarar vermesi, fabrika baca-
larından, egzoz borularından 
çıkan gazların bulutlardaki su 
ile birleşerek sülfürik aside 
ve nitrik aside dönüşüp asit 
yağmurları şeklinde geri yer 
yüzüne dönmesi gibi prob-
lemler de göz ardı edilme-
melidir. Fabrikalarda temiz 

ve yenilenebilir 
yakıt kullanılıp 
düzgün filtre sis-
temi kurulmalı, 
çalışan perso-
neller mutlaka 
eğitilmeli ve bu 
alanlarda müm-
kün olduğunca 
yeşil lendiri lme 
çalışılmaları ya-
pılmalıdır.

Daha güzel bir 
Dünya için mü-
h e n d i s l e r i m i z 
sadece üretime 
ve denetime 
odaklanmamalı, 
sürdürülebilir ya-
pılar ve sistemler 
için uğraşmalıdır. 
Şahsi kazançlar 
uğruna gelecek nesilleri teh-
like altına atmaktan vazge-
çilmelidir. Parasal kazançlar 
için Avrupa ülkelerinin çöple-
rini satın alıp Avrupa’nın çöp 
kovası olmayı bırakmalıyız. 
Üretim alanında sıfır malze-
meleri işlemek yerine geri 
dönüştürülmüş malzeme 
kullanımını arttırmamız ge-
rekmektedir. Önce birer bi-
rey olarak kendimizden baş-
lamak suretiyle karbon ayak 
izimizi düşürmeye çalışmalı-
yız. Her yıl 1 ila 5 trilyon gibi 
akıl almaz miktarlarda kulla-
nılan plastik poşetler yerine 
bez çantalar gibi bir kez alıp 
defalarca kullanabileceğimiz 
ürünleri hayatımıza entegre 
etmeliyiz. Çevreye ve canlı 
sağlığına zarar veren plastik-
lerin kullanımını azaltmalıyız. 
Kurumlar arası yazışmalarda 
yazılı kağıtlar yerine internet 
üstünden imzalanmış elekt-

ronik postaların kullanılması-
nı desteklemeliyiz. Kullanım 
fazlası ürünlerin geri dönüş-
türülmesi için çabalamalıyız. 

Her geçen gün nüfusu hızla 
artan Dünyamızı korumak, 
gelecek nesillere de kaynak 
ve yaşanabilir bir gezegen 
bırakmak için hem birey hem 
de ülke çapında kararlı adım-
lar atmalı ve yaşam stan-
dartlarımızı buna göre yeni-
den şekillendirmeliyiz. Minik 
yavrularımızı da çevreye ve 
doğaya duyarlı bireyler ola-
rak yetiştirmeliyiz. Unutma-
yalım ki Dünya’yı korumak 
ve güzelleştirmek hepimizin 
elinde. 

Şeniz Kurtuluş

GüZEL Bİr    
DüNYA İçİN…

Dünyamız ve 
doğamız bir denge 

üzerine kurul-
muştur. Doğaya, 

çevreye ve or-
manlarımıza sahip 
çıkmayıp; denizin, 

mis gibi havanın 
değerini bilmeyip 

şahsi menfaat-
lerimize doğayı 

kurban edersek; 
doğanın yani kısıtlı 

imkanlara sahip 
dünyanın bizlere 

cevabının çok ağır 
olduğunu defa-

larca yaşadık ve 
gördük.  Bedelini 

çok ağır bir şekilde 
müsilaj, erozyon, 

heyelan, kuraklık, 
iklim değişikliği, 

çorak toprak 
yapısı, sel, mevsim 

değişikliği, hava 
kirliliği ve deprem 
gibi yaşanan ciddi 
sorunlarla ödedik 

ve ödemeye de 
devam ediyoruz.  
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PEMA KOLEJİ GELENEĞİ BOZMADI
2021 YKS’nin eşit ağırlık ve yabancı dil 
birincileri Konya’dan çıktı. Açıklanan 
YKS sonuçlarına göre PEMA Koleji öğ-
rencilerinden Melike Demirbağ Türkiye 
1. si oldu.

PEMA Eğitim Kurumlarının Yönetim 
Kurulu Başkanı Hasan Cahit KOÇ, bu 
başarıda emeği olan yönetim kuruluna, 
idarecilerine, öğretmenlerine ve kendi-
lerine ilk günden itibaren güvenen tüm 
velilerine teşekkür etti.

Elde ettiği büyük derecelerle haklı bir 
gurur yaşayan PEMA Eğitim Kurum-
larının Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Cahit KOÇ “Her yıl olduğu gibi şükürler 
olsun, yine büyük bir başarı ile sizlerin 
karşısına çıkıyoruz. 2021 LGS Türkiye 
1.liğinin ardından 2021 YKS’de de Türki-
ye 1. si çıkararak başarımızı taçlandırdık.

Öğrencimiz Melike DEMİRBAĞ’ı ve aile-
sini bir kez daha tebrik ederim. Öğren-
cisiyle, öğretmeniyle, velisiyle, eğitim 
camiasıyla, kısacası tüm Türkiye artık 
şuna inandı: PEMA’da başarı tesadüf 
değil, bir gelenektir. Ancak elde edilen 
başarılarla yetinmemek ve başarı çıta-
sını daha üst seviyelere çıkarmak; yerel, 
ulusal ve uluslararası alanda iz bırak-
mak, geleceğe dair büyük hizmetlere 
imza atmak ve hayatı öğretmek hepi-
mizin öncelikli görevidir.

Öğrencilerimizin ayrıcalıklı bir okulda 
eğitim aldığını hissettiren bir kurum 
durumundayız. Türkiye’nin geleceğine 
yönelik hedeflerimizi; eğitim bilimlerinin 
temel ilkelerine inanmış ve bunları be-
ceri haline getirmiş öğretmenlerimizle 
ve tüm altyapısı sağlanmış öğrenme 
ortamlarında gerçekleştirmeye çaba 
gösteriyoruz.

Bize güvenen değerli velilerimiz, hiçbiri-
nizin gözü arka kalmasın. PEMA KOLEJİ 
olarak milli ve manevi değerlerine bağ-
lı, vatan, millet, bayrak aşkıyla, Türkiye 
sevdasıyla yanıp tutuşan, milli ve millet-
lerarası alanda kendini kabul ettirmiş, öz 
güveni yüksek, akademik alanda başarı 
sağlamış, sağlıklı düşünebilen, mutlu 
bir nesil için çalışıyoruz. Her bir öğren-
cimizin; vatana millete hayırlı evlatlar 
olmaları, ulusal ve uluslararası alanlarda 
şehrimizi gururla temsil etmeleri, köklü 
bir geçmişin mirasını geleceğe taşımala-
rı için var gücümüzle çalışıyor ve birlikte 
nice başarılara ve hedeflere ulaşacağı-
mıza ve mazimizin atiye ışık tutacağına 
yürekten inanıyoruz” dedi.

YKS’de AYT eşit ağırlık birincisi Konyalı 
Melike Demirbağ, başarıya nasıl ulaştı-
ğını anlattı:

Demirbağ, sıkı bir çalışma süreciyle ba-
şarıya ulaştığını anlatarak, “Ailem ve 
okulum beni her zaman olumlu yönde 

etkiledi. Rahatsızlık yaşadığım bir süreç 
olmadı. Dersi derste anlayanlardanım. 
Pandemi sürecinde canlı dersler ve 
öğretmenlerimle kurduğumuz iletişim 
benim için çok faydalı oldu. Ailem özgür 
alanıma saygı duyarak, destek olmayı 
tercih etti.” diye konuştu.

Sınava hazırlık sürecinde sürekli yürü-
yüş yaptığını, deneme ve şiir türünde 
yazılar kaleme aldığını aktaran Demir-
bağ, basılmayı bekleyen bir kitabın da 
hazırlığını tamamladığını dile getirdi.

Demirbağ, Boğaziçi Üniversitesi’nde 
Siyaset Bilimi ve Uluslararası İlişkiler 
bölümüne kayıt yaptırmak istediğini 
belirterek, “Sınavlarda aldığımız derece-
lerden daha fazlasıyız. Kimsenin kendi-
sini puanıyla tanımlamamasını tavsiye 
ederim.” dedi.

Anne Nuray Demirbağ da çok yoğun 
çalışan kızından bu başarıyı bekledik-
lerine işaret ederek, “Bizi çok onurlan-
dırdı, mutlu etti. Bundan sonrası için de 
inşallah hedeflerine ulaşır, yapmak iste-
diği her şeyi yapar.” ifadelerini kullandı.

YKS TÜRKİYE BİRİNCİSİ KONYA’DAN

HABER
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İHBAR ET: Orman yangını gördüğümüz an 
derhâl 112’yi aramalıyız. Yangının meydana 
geldiği mevkiyi olabildiğince açık ve anlaşı-
lır bir tarifle yetkililere bildirmeliyiz. Telefo-
numuzla konum gönderme şansımız varsa 
yetkililere bölgenin konumunu iletmeliyiz. 
Görüşmemiz bittikten sonra telefonumuzun 
bataryasını idareli kullanmalıyız.

SÖNDÜREBİLECEKSEN MÜDAHALE ET: 
Alevlenme henüz tek başımıza müdahale 
edebileceğimiz aşamada ise yeşili bol dal 
parçası ile ateşi söndürmeliyiz. Zemin uy-
gunsa ateşe toprak serpmek de alevleri 
söndürmemize yardım edecektir. Alevler ke-
silmiş olsa bile ateşin tamamen söndüğüne 
emin olmalıyız.

SÖNDÜREMEYECEKSEN ORADAN DER-
HÂL UZAKLAŞ: Bizim müdahalemizin yeter-
siz kalacağına emin olduğumuz durumlarda, 
yetkililere ihbarda bulunduktan ve bölgenin 
dijital konumunu paylaştıktan hemen sonra 
sakin olmaya çalışarak oradan hızla uzaklaş-
malıyız. Kaçış için kullanacağımız rotayı be-
lirlerken yangının meydana geldiği arazinin 
tipine göre karar vermeliyiz. Kaçarken yo-
ğun dumana maruz kalıyorsak ağzımızı ve 
burnumuzu mümkünse ıslak, değilse kuru 
bir bez ile kapamalıyız. 

 YANGINA DÜZ ALANDA YAKALANDIYSAK: 
Derhâl rüzgârın yönünü tespit etmeliyiz. 
Rüzgâr bizim olduğumuz yöne doğru esi-
yorsa rüzgârı arkamıza alarak hızla en yakın 
açık alana koşmalıyız. Yangının yakınından 
geçmeye mecbursak ve yanan alanının yü-
zeyi çok büyük değilse yangının sağ ve sol 
kollarını kontrol ederek alevlerin daha az 
olduğu koldan bölgeyi terk etmeliyiz. Ke-
sinlikle yangının merkezine doğru hareket 
etmemeliyiz.

 YANGINA VADİDE YAKALANDIYSAK: Va-
dilerde rüzgârla birlikte hava akımı oluştu-
ğundan yangın rüzgârın etkisiyle vadi taba-

nından yukarıya doğru bir rota çizecektir. Bu 
tür bir durumda rüzgârın ters istikâmetine 
doğru koşarak vadinin alt kısımlarına inme-
li ve hızla en yakın açık alana ulaşmalıyız. 
Yangının devam ettiği vadi yamaçlarını kaçış 
rotası olarak kullanmaktan kesinlikle kaçın-
malıyız.

YANGINA ENGEBELİ ARAZİDE YAKALAN-
DIYSAK: Sırtlar ve sırt arkaları, rüzgârın etki-
sini yitirdiği veya aksi yönde esen rüzgârla-
rın kendini gösterdiği bölgeler olduğundan, 
kısa vadede en uygun korunma alanlarıdır. 
Bu nedenle engebeli arazide karşılaştığımız 
yangınlarda öncelikle derhâl en yakın sırtın 
arka tarafına geçmeli, ardından yangının 
aksi yönündeki en yakın açık alana doğru 
hızla koşmalıyız.

 YANGINA DERE KENARINDA YAKALAN-
DIYSAK: Alevler dar dere yataklarında ve 
kutu dere yataklarında bakıyla paralel daha 
hızlı ilerleme eğiliminde olduğundan dere 
yataklarına paralel kaçış rotası oluşturmak-
tan kaçınmalıyız. 

YANGINA KANYONDA YAKALANDIYSAK: 
Rüzgâr arkamızdan geliyorsa ve yangın 
önümüzdeyse kanyon baca görevi görece-
ğinden alevler kanyonun dar yönüne doğru 
hareket edecektir. Bu nedenle hızla alevlerin 
tersi yönüne kaçmalı ve mümkün olduğunca 
kanyonun en geniş bölgesine inmeliyiz. Ka-
çarken aşırı ısınmadan dolayı oluşabilecek 
kaya parçalanmalarına ve ağaç devrilmele-
rine dikkat etmeli, özellikle başımızı koru-
yarak yürümeliyiz. Kanyonda ilerlememiz 
mümkün değilse ve civarda mevcutsa kapalı 
ya da kısmen kapalı mağara odacıklarına 
sığınmalıyız. Mağara odalarına sığınırken 
bilmediğimiz rotada ilerlemekten kaçınma-
lıyız. 

YANGINA TATİL BELDESİNDE YAKALAN-
DIYSAK: Yetkililerin uyarılarına birebir uya-
rak bölgeyi en yakın ve en güvenli yoldan 

terk etmeliyiz.

 Yangına yakalandığımız bölge deniz kena-
rındaysa ve yollar kapanmışsa rotamızı rüz-
gâra göre oluşturmalıyız. Rüzgâr denizden 
karaya doğru esiyorsa deniz kenarında kalıp 
kurtarılmayı beklemeliyiz. Rüzgâr karadan 
denize doğru esiyorsa, yollar kapanmışsa ve 
kaçacak başka bir güzergâh yoksa belli bir 
seviyeye kadar denize girebiliriz. Su yüze-
yinde alev dilleri oluşursa tüm bedenimizle 
suyun altına girip nefesimizi tutabildiğimiz 
oranda beklememiz hayatta kalma şansımı-
zı artıracaktır. 

YANGININ TAM ORTASINDA KALDIYSAK: 
Kaçma imkânını tümüyle kaybettiğimiz du-
rumlarda etrafta bir çukur varsa içine girme-
li; çukur yoksa en geniş alevsiz alana geçe-
rek kendimiz mümkün olduğunca derin bir 
çukur kazıp içine girmeliyiz. Bu esnada çıkan 
nemli toprağı koruyucu işlevinden dolayı 
üzerimize serpmemiz, hayatta kalma şansı-
mızı artıracaktır. Yüzümüzü nemli bir bezle 
kapamamız mümkünse tüm yüzümüzü ört-
meli, böylelikle yayılan gazdan olabildiğince 
korunmalıyız. 

Doğa sporları ve sair doğa aktiviteleri ile il-
gileniyorsak bu tür aktivitelerde yanımızda 
bulunması için ısıya dayanıklı yangın batta-
niyeleri, ısıya dayanıklı 1-2 m²’lik brandalar 
ve maske temin etmemiz büyük önem arz 
etmektedir. Yangına bu gibi bir aktivite es-
nasında maruz kaldıysak ve kaçabileceğimiz 
alan yoksa kazacağımız çukurun içine girip 
üzerini ısıya dayanıklı bu materyallerle ka-
patarak ve maskemizi takarak kendimize 
nispeten güvenli bir bölge oluşturabiliriz.

AKUT Vakfı Eğitim Birimi

ORMAN YANGINI İLE KARŞILAŞINCA
 YAPMAMIZ GEREKENLER
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Saçım 
SaçIn olSun

Saçım Saçın Olsun proje-
siyle gönüllü olarak saç-
larını bağışlayan kadın ya 
da erkeklerin saçlarından 
saçları dökülmüş kişile-
re peruk hazırlatıyor. Bu 
projede Kanser Savaşçıları 
Derneğinin Konya’daki 
temsilcisi olmaktan gurur 
duyuyorum. 

Proje ile ilgili detaylı bilgi 
vermek gerekirse, saç-
larınızın fazla kimyasal 
işleme maruz kalmamış 
ve gür olması gerekiyor. 
Bununla birlikte gönüllü-
lerimiz saçlarını en az otuz 
cm kestirmek zorundalar. 
Bu ölçüden aşağı yapılan 
kesimler peruk üretimin-
de kullanılamıyor. Proje-
de gönüllü olarak çalışan 
kuaförler olarak kesim işlemlerinden her 
hangi bir ücret talep etmiyoruz.

Kanser Savaşçıları Derneğinin başlattığı bu 
projenin çok büyük önem arz ettiğini dü-
şünüyorum. Çünkü mesleğimizi yaparken 
görüyoruz ki kadınlar için saçları çok bü-
yük bir değere sahip. Bu tarz hastalıklarda 
iyileşmek için tedaviyle birlikte moralinde 
yüksek olması hastayı güzel günlere daha 
çabuk yakınlaştırıyor.

Sizlerde kanser hastalarına umut ve onla-
rın yüzlerinde gülümseme olmak isterse-
niz, saç bağışı için bize başvurabilirsiniz.

Saçım Saçın Olsun Projesinin Hikayesi

Projenin hikayesi  2 yıl önce öğretmen Esin 
Dönmez’in bir öğrencisine kanser tanısı 
konulmasıyla başladı. Minik öğrencisinin 
saçları kemoterapi tedavisi sebebiyle dö-

külmeye başlayınca Esin Dönmez, saçlarını 
kestirerek öğrencisine peruk yapılması için 
verdi. Annesine de kanser tanısı koyulan 
öğretmen bu konuda daha duyarlı hale 
geldiğini hemen ne yapabilirim diye dü-
şünmeye başladığını söylüyor. Ardından 
birkaç kuaförle görüşüldü ve kuaför Servet 
Çevik ve Cenk Özcan seve seve yapabile-
ceklerini söyledi. Son adım ise saçları pe-
ruğa dönüştürmekti ancak birçok perukçu 
bu projede yer almak istemedi. Son olarak 
Haydar Et projeye inandı ve yardım etmek 
istedi. 2 kuaför, 1 perukçu ve 1 saç bağışçısı 
ile başlanan ve 100 peruk hedefiyle yola 
çıkan projede şimdiye kadar tam 500 pe-
ruk hediye edildi. Bağışçılar arasında bir-
çok farklı insan olsa da en çok duygulan-
dıranlar çocuk bağışçılar oluyor. Zamanla 
gönüllü kuaför sayısı arttı ve farklı illerden 
neredeyse 60 kuaför bu projeye dahil oldu 
ancak isterseniz projeye dahil olmayan bir 
kuaförde de kestirebilirsiniz. 

Kanser Savaşçıları Der-

neği kanser tanısı alan 

kişilerin tedavi süresinde 

yaşadığı sorunlara ve 

zorluklara odaklanarak 

çalışan bir dernektir. Te-

davi sürecinde kişilerde 

ilk göze çarpan sorun ise 

saç dökülmesi oluyor. Bu, 

sadece tedavi sürecinde 

gerçekleşen ve geri dö-

nüşü olan bir durum olsa 

da tanı alanları olumsuz 

etkileyebiliyor. Kişilerin 

kendilerini sosyal ortam-

larından soyutlanmaları-

na sebep olabiliyor ya da 

kendilerini etiketlenmiş 

gibi hissetmelerine yol 

açabiliyor. Söz konusu 

kaybın tedavi sürecine de 

olumsuz açıdan etkileri 

olabiliyor.
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Tüm dünyada #EkosistemRestorasyonu sloganıyla 
kutlanan Dünya Çevre Günü’nde Birleşmiş Millet-
ler, insanların yaşamını sürdürebilmeleri, iklim de-
ğişikliğine karşı koyabilmeleri ve biyolojik çeşitlili-
ğin korunabilmesinin ancak sağlıklı ekosistemlerle 
mümkün olabileceğini vurguluyor. İnsanların do-
ğayla ilişkisini yeniden tanımlama ve kurma ihtiyacı 
hissettiği bugünlerde TEMA Vakfı Yönetim Kurulu 
Başkanı Deniz Ataç, doğanın yükünün her geçen 
gün arttığını belirterek, bu yükün azaltılması için 
tek bir bireyden tüm insanlığa, politikacılara ve yö-
neticilere görevler düştüğünün altını çiziyor. 

 Konuyla ilgili konuşan TEMA Vakfı Yönetim Ku-
rulu Başkanı Deniz Ataç “Ne yazık ki uzun yıllardır 
süregelen, fosil yakıtların kullanımı, arazi tahribatı, 
kirlilik ile aşırı yararlanmanın neden olduğu iklim 
değişikliği ve biyolojik çeşitlilik kaybı, günümüzde 
insanlığın en büyük sorunlarını teşkil etmektedir. 
Dünya ortalama sıcaklığı, sanayi öncesi döneme 
göre 1.1 °C arttı. Yaşanan küresel ısınma artık bir 
‘iklim krizi’ olarak isimlendirilmektedir. Bu durum, 
insan sağlığından gıda üretimine, yaşanan eks-
trem hava olaylarından doğadaki canlıların uyum 
sağladığı ekolojik koşullara kadar birçok dengenin 
değişmesine sebep olmaktadır. Bunun yanı sıra 
bugün arazi tahribatı ve aşırı yararlanma nedeniy-
le, dünyadaki doğal ekosistemlerin  %75’i insanlar 
tarafından değiştirilmiştir. Erozyon ile binlerce yılda 
oluşmuş topraklar kısa sürede yok olarak verimlili-
ğini kaybetmektedir. Tarım topraklarında aşırı kim-
yasal gübre ve pestisit kullanımı ile su kaynakları ve 
denizler kirlenirken, büyüyen kentler verimli tarım 
topraklarını yutmaktadır. Her yıl 12 milyon hektar 
tarım toprağı bozuluma uğramakta ve çölleşme 

hızlanmaktadır. Tüm bu insan kaynaklı etkilerse 
bugüne kadar hiç yaşanmamış bir hızda tür kayıp-
larına neden olmaktadır. Bugün insanlığın neden 
olduğu yok oluş, geçmiş yılların bin katı olmuştur. 
Ne yazık ki böyle giderse gelecekte de bugünkü yok 
oluşun 10 katına çıkacaktır” diyerek gezegeni hızla 
tükettiğimize ve tahrip ettiğimize dikkat çekti.

Küresel Riskler Raporu’nda ilk beş maddeden dör-
dü çevre sorunlarıyla ilgili

Doğa dengesinin bozulması ve ekolojik sorunların 
ekonomiyi de etkilediğini vurgulayan Ataç; “Dünya 
Gayri Safi Milli Hasılanın %50’si doğal varlıklardan 
elde edilirken; ekolojik yıkım beraberinde ekono-
mik sorunlara da neden olmaktadır. Nitekim 2020 
Dünya Ekonomik Forumu tarafından yayımlanan 
Küresel Riskler Raporu’nda, etkisi ve gerçekleşme 
olasılığı en yüksek riskler sıralamasındaki ilk beş 
maddeden dördünü çevre sorunları oluşturmak-
tadır. Yaşanmasına sebep olduğumuz bu sorunları 
hafifletmenin yolu doğa tahribatlarını durdurmak, 
doğa koruma alanlarını artırmak, tahrip olmuş eko-
sistemlerin restorasyon çalışmaları ile eski haline 
gelmelerini sağlamaktan geçmektedir. Bugün res-
torasyon çalışmalarının yapılmaması, restorasyon 
yatırımlarından üç kat daha fazla maliyete sebep 
olmaktadır. Restorasyon çalışmaları yapıldığı du-
rumda ise bugüne oranla 10 kat daha fazla kazanç 
sağlanacaktır” dedi.   

Anayasanın çevrenin korunmasına ilişkin 56. mad-
desine de atıfta bulunan Ataç; “Herkesin sağlıklı 
ve dengeli bir çevrede yaşama hakkı olduğu ifade 
edilen Anayasamıza göre  çevreyi geliştirmek, çevre 
sağlığını korumak ve çevre kirliliğini önlemek Dev-
letin ve vatandaşların ödevidir. Bu sebeple doğal 
ekosistemlerin korunması ve restorasyonu ile eko-
sistemlere hayat veren başta toprak olmak üzere 
tüm doğal varlıkların korunması konusunda devlet 
ve bireyler olarak hepimize büyük sorumluluklar 
düşmektedir” dedi.

SAĞLIKLI BİR ÇEVRE HEPİMİZİN 
ORTAK GELECEĞİ

Birleşmiş Millet-
ler tarafından her 

yıl 5 Haziran’da 
kutlanan Dünya 

Çevre Günü’nde, 
bu yıl #Ekosis-

temRestorasyo-
nu sloganıyla; 
zarar görmüş 
ekosistemleri 
canlandırmak 

için acil eylem 
çağrısı yapılıyor. 
Bu özel günde, 
günümüzün en 

büyük iki tehdidi 
olan iklim deği-

şikliği ve biyolojik 
çeşitlilik kaybına 

dikkat çeken 
TEMA Vakfı, do-
ğayı korumanın, 
gezegenimizi ve 

kendi yaşamımızı 
korumak olduğu-
nun bir kez daha 

altını çiziyor.
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BAKAN KURUM’DAN 5 HAZİRAN
DüNYA çEVrE GüNü MESAJI

Çevre ve Şehircilik Bakanı Murat Kurum 5 
Haziran Dünya Çevre Günü nedeniyle bir 
mesaj yayınladı. Yayınladığı mesajda Çevre 
ve Şehircilik Bakanlığı’nın önemli projeleri-
ne yer veren Bakan Kurum, “Doğa canlı ve 
cansız bütün varlıkların yaşam kaynağıdır. 
Yaşam kaynağımızı korumak için, dünyanın 
ve insanların geleceği için, yaşanabilir bir 
dünya için çevre ile ilgili hassasiyeti her za-
man canlı tutmak zorundayız” dedi.

Bakan Kurum Dünya Çevre Günü mesajın-
da şu ifadeleri kullandı:

Çevre ve Şehircilik Bakanlığı olarak “Sıfır 
Atık Projesi”nden iklim değişikliğine, millet 
bahçelerimizden kentsel dönüşüme, konut 
projelerimizden alt yapı, kentsel dönüşüm 
ve çevre çalışmalarımıza kadar tüm politi-
kalarımızı ve projelerimizi çevreye ve doğa-
ya saygılı olma ön koşulu ile yürütüyoruz.

Bu doğrultuda çevre konusunda duyarlılık 
oluşturacağına inandığımız en büyük pro-
jemiz “Sıfır Atık Projesi”dir. Sıfır Atık Projesi 
Sayın Emine Erdoğan’ın himayelerinde ya-
rınlara temiz bir dünya bırakmak, kaynak-
ları daha verimli kullanarak israfı önlemek, 
atık miktarını azaltmak ve mevcut atıkları 
dönüştürmek amacıyla yürüttüğümüz pro-
jemizdir.

Cumhurbaşkanlığı Külliyesi, TBMM, Çevre 
ve Şehircilik Bakanlığı merkez binamız baş-
ta olmak üzere 18.750 kurum/kuruluş bina-
sında sıfır atık sistemine geçtik.

 Tüm valilik ve belediyelerimizde sıfır atık 
sistemine geçilmesine ilişkin çalışmalar 
başlattık. Projenin yaygınlaştırılması için 
500 bin kişinin eğitim almasını sağladık. 
“Sıfır Atık Projesi”mizi 2023 yılına kadar 
tüm Türkiye’de yaygınlaştırmayı hedefli-
yoruz.

Ülkemizde doğal, tarihi ve kültürel değer-
ler açısından ulusal ve uluslararası öneme 
sahip alanlar bulunuyor. Ancak bu alanlar 
kentleşme, turizm, tarım ve sanayi gibi sek-
törlerin kirlilik tehdidi ve baskısı altındadır.

Ekolojik açıdan oldukça hassas olan bu 
alanları özel çevre koruma bölgesi ilan ede-

rek, biyolojik çeşitliliğin muhafazasını, nesli 
tehdit ve tehlike altında olan türlerin ve 
nadir ekosistemlerin korunmasını hedefli-
yoruz.

Bu kapsamda en son olarak Salda Gölü ve 
Karaburun-Ildır Körfezi Cumhurbaşkanlığı 
Kararnamesi ile Özel Çevre Koruma Bölge-
leri olarak tespit ve ilan edildi.

 Belek, Patara, Göksu, Köyceğiz-Dalyan, 
Fethiye-Göcek ÖÇK Bölgelerimizin kumsal 
alanında deniz kaplumbağaları türlerinin, 
Tuz Gölü ÖÇK Bölgemizde flamingo popü-
lasyonunun artmasına yönelik yürütülen 
koruma ve izleme çalışmaları sonucunda 
bu hayvanların sayısında önemli artışlar 
sağlandı.

 Ülkemiz üç tarafı denizlerle çevrili olan 
bir ülke. Ulaşım, balıkçılık ve turizm gibi 
pek çok faaliyetin yapıldığı denizlerimiz en 
önemli kaynaklarımızdan biridir.

 Bugün itibariyle denizlerimizin temiz ol-
duğunun bir göstergesi olan mavi bay-
raklı plaj sayımız 459’a çıktı. Ülkemiz mavi 
bayrak sıralamasında dünyada 3. sıradadır. 
2023 yılına geldiğimizde de dünyada birinci 
olmayı hedefliyoruz.

 Mavi vatan olarak nitelendirdiğimiz deniz-
lerimizi, deniz canlılarımızı korumamız ve 
gelecek nesillere eskisinden daha iyi koşul-
larda bırakmamız gerekiyor.

 Bu noktada vatandaşlarımıza da bir çağrı-
da bulunmak istiyorum. Haziran ayı ile tatil 
mevsimi de başlamış bulunuyor.

Vatandaşlarımızın, yurt dışından gelen 
misafirlerimizin toprakla, havayla, suy-
la ve doğada yaşayan tüm canlılarla dost 
olacakları, onları koruyacakları bir tatil ge-
çirmelerini diliyorum. Yapacakları tüm se-
yahatlerin doğayla bağ kuracakları, doğayı 
koruyacakları bir seyahat olmasını temenni 
ediyorum.

 Doğada bizden önce de var olan hayat, biz-
den sonra da devam etsin istiyoruz. Çocuk-
larımıza yaşanılabilir bir dünya, mavisi ve 
yeşiliyle daha çevreci, sağlıklı ve temiz bir 
dünya bırakmak zorundayız. Onların çevre 
ve doğa konusunda duyarlılık sahibi birer 
birey olarak büyümesini önemsiyoruz.

 Bu nedenle yürüttüğümüz bütün çalışma-
larımızın merkezinde çocuklarımız bulunu-
yor. Onların bu konuda edinecekleri en ufak 
bir alışkanlığın dünya çapında bir kelebek 
etkisi yapacağına, ağacın yeşilini, denizin ve 
gökyüzünün mavisini koruyacaklarına olan 
inancımız tamdır.

 Bu vesileyle çocuklarımız başta olmak üze-
re çalışmalarımızda bize destek olan herke-
se teşekkürlerimi sunuyorum.

 5 Haziran Dünya Çevre Günü’nü kutluyo-
rum. Bugünün çevre konusundaki duyarlılı-
ğını artıracak çalışmalar için güzel bir vesile 
olmasını diliyor, tüm vatandaşlarımı en kal-
bi duygularımla selamlıyorum.
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TÜRKİYE’NİN YÜZDE 17’Sİ 
KOrUNAN ALAN OLACAK

Türkiye ve içinde bulunduğu bölgenin eko-
sistem bütünlüğü ile biyolojik çeşitliliğinin 
korunması amacıyla 2023 yılına kadar ko-
runan alanlar ülke yüzölçümünün yüzde 
17’sine ulaştırılacak.

Çevre ve Şehircilik Bakanı Murat Kurum, 
yaptığı açıklamada, Birleşmiş Milletler (BM) 
Biyoçeşitlilik ve Ekosistem Hizmetlerinde 
Hükümetlerarası Bilim Politikası Platfor-
mu’nun yayınladığı son rapora göre gele-
cekte küresel anlamda 1 milyondan fazla 
türün yok olma tehlikesi altında olduğunu 
söyledi.

Aynı araştırmaya göre geçen on yılda Avru-
pa’daki kara türlerinin nüfusunun yüzde 42 
azaldığını aktaran Kurum, aşırı avlanma ne-
deniyle dünyanın en kalabalık bölgesi olan 
Asya-Pasifik’te kullanılabilir balık stoklarını 
sıfıra inebileceğini belirtti.

Kurum, Afrika’da ise 305 bin 7754 kilomet-
reden fazla arazinin doğal kaynakların aşırı 
kullanımı, erozyon, tuzlanma ve kirlilik ne-
deniyle bozulduğunu dile getirdi.

TÜRKİYE ACİL KORUMA ALTINA ALIN-
MASI GEREKEN SICAK NOKTALARI BA-
RINDIRIYOR

Türkiye’nin ise  birçok ülkeye göre çevre ko-
ruma ve korunan alanlar bağlamında uzun 
süredir verilen büyük emekler sayesinde 
önemli bir noktaya geldiğini vurgulayan 
Kurum, şöyle konuştu:

“Taraf olduğumuz Barselona Sözleşmesi 
(Akdeniz’in Kirliliğe Karşı Korunması Söz-
leşmesi) ve bağlı protokol ile 18 özel çev-
re koruma bölgesi ilan edildi. Bu temelde 
2009-2014 yılları arasında Küresel Çevre 
Fonu destekli ‘Türkiye’nin Deniz ve Kıyı 
Koruma Alanları Sisteminin Güçlendirilmesi 
Projesi’, Bakanlığımızca yürütüldü ve pek 
çok eylem planı, yönetim planı ve bölgesel 
politikalar geliştirilerek koruma-kullanma 
dengesine ilişkin Akdeniz Havzası’na özel 
bir ‘korunan alanlar ağı’ oluşturuldu. Türki-
ye, dünyadaki 37 ayrı bitki coğrafyasından 
Avrupa-Sibirya, Akdeniz ve İran-Turan ol-
mak üzere üç farklı bitki coğrafyası bölge-
sinin kesişme noktasıdır. Dünyada biyolojik 
çeşitlilik açısından zengin ve acil koruma 
altına alınması gereken 34 sıcak noktanın 
üçü de (Kafkasya, Akdeniz, İran-Anadolu) 
yine ülkemiz sınırları içerisinde bulunuyor. 
Bu özellik ile Türkiye, dünyada Güney Afri-
ka ve Çin ile birlikte üç sıcak nokta barındı-
ran üç ülkeden birisidir.”

Kurum, “Ülkemizin yaklaşık yüzde 9’u ko-
runan alan statüsündedir. Bakanlığımız her 
yıl korunan alanlarını yüzde 20 arttırarak 
2023 yılı itibariyle korunan alanları ülke yü-
zölçümünün yüzde 17’sine ulaştırmayı he-
deflemektedir.” dedi.

MİLLET BAHÇELERİNİN SAYISI ARTTIRI-
LACAK

Bakanlığın bugüne kadar Türkiye ve için-
de bulunduğu bölge için verdiği emeğin 
bundan sonra devam edeceğini, Türkiye 

ve içinde bulunduğu bölgedeki korunan 
alanların kapasitesini iyileştirmek ve geliş-
tirmek amacıyla bir dizi eylemde bulunaca-
ğını ifade eden Kurum, konuşmasını şöyle 
sürdürdü:

“Bölgesel desteklerden ve iş birliğinden 
yararlanmak amacıyla AB entegrasyon ön-
cesi yatırım fonlarına ‘korunan alanlar, iklim 
değişikliği ve ekosistem temelli planlama’ 
çerçevesinde projeler hazırlanmıştır ve kar-
şılıklı değerlendirme sürecine geçilmiştir. 
Kentlerin içerisinde ve periferinde yer alan 
korunan alanların sayılarının arttırılması, 
niteliklerinin iyileştirilmesi yerleşim alanla-
rının iklime karşı dirençli yaşam ortamları 
sağlamaları açısından önemlidir. Kentsel 
ısı adalarının da etkileri bu yöntemler ile 
azaltılabilir. Bu nedenle oluşturulacak olan 
millet bahçelerinin sayılarının arttırılması 
ve ekolojik rehabilitasyona ihtiyaç duyulan 
alanların bu bağlamda ele alınmaktadır. 
Korunan alanlar ile ilgili olarak planlama 
çalışmalarının ‘Ekosistem Temelli Planlama’ 
olarak yeniden ele alınmasına ilişkin çalış-
malar yapılmaktadır. Korunan alanların yer 
aldığı Büyükşehir Belediyeleri ile tüm İl ve 
İlçe Belediyelerimizin hem planlama hem 
de uygulama bağlamında yeşil altyapı ve 
ekosistem hizmetleri ile ilgili olarak bilgilen-
dirilmeleri ve desteklenmeleri sağlanacak. 
Korunan alanlarda bisiklet kullanımının 
arttırılarak emisyonun azaltılması amacıyla 
Köyceğiz- Dalyan, Fethiye-Göcek, Kaş-Ke-
kova-Patara ve Datça-Knidos Özel Çevre 
Koruma Bölgeleri ile Bodrum-Milas-Yata-
ğan Doğal Sit Alanları’nda bisiklet yolları 
yapımı işine başlanılmıştır.”

HABER
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KONYA OrMAN BÖLGE MüDürLüĞü
Konya Orman Bölge Müdürlüğü 
16.01.1992 tarih ve 92/2643 sayılı Ba-
kanlar Kurulunun Kararı ile kurulmuş 
olup Orman Bakanlığının 23.03.1992 
Tarih ve 9 Sayılı Olurları ile faaliyete 
geçmiştir. Konya, Karaman ve Aksaray 
İllerini kapsamaktadır. 

Orman Bölge Müdürlüğü Kamu hiz-
meti gören bir Devlet Kuruluşudur. 
Bunun yanında Devlet Ormanlarını İş-
leten İktisadi Bir Kuruluş niteliğindedir. 
Bu nedenle, orman ürünlerine olan ih-
tiyacı doğrudan doğruya ve dolayısıyla 
devamlı şekilde karşılamak amacıyla, 
Bölge Müdürlüğümüz hudutları içeri-
sindeki ormanlarda üretim faaliyetin-
de bulunmaktayız.

Bölge Müdürlüğümüzün hudutları dâ-
hilindeki ormanları meydana getiren 
ağaç türleri karaçam, meşe, kızılçam, 
ardıç, sedir ve göknar’dır. 

Toplam ormanlık alanımız 870.086 Ha. 
olup genel alana oranı % 15’tir. Konya 
ilimiz kişi başına düşen 2.841 m² or-
manlık alan ile toplam alan bazında 
orman varlığı açısından Türkiye’de 9. 
sırada, Karaman ilimiz kişi başına dü-
şen 8.389 m² ormanlık alan ile toplam 
alan bazında orman varlığı açısından 
Türkiye’de 37. sırada ve Aksaray ilimiz 
kişi başına düşen 564 m² ormanlık 
alan ile toplam alan bazında orman 
varlığı açısından Türkiye’de 77. sırada 
yer almaktadır.

Anayasamızın 169. maddesi ile Or-
manların korunması ve geliştirilmesi 
ve 170. maddesi ile de orman köylüle-
rinin korunması görevi kurumumuza 
verilmiştir. Bu çerçevede Bölge Mü-
dürlüğümüzce her yıl;

Orman alanını artırmak, biyolojik çe-
şitliliği geliştirmek ve bozulan Orman 
ekosistemini yeniden oluşturmak 
amacıyla Ağaçlandırma ve Erozyonla 
mücadele çalışmaları yapılmaktadır. 

ORKÖY faaliyetlerimiz ile de; Orman-
ları korumak, geliştirmek ve sürdürü-

lebilir yönetimini sağlamak için, kırsal 
kalkınmada orman köylümüzü sos-
yo-ekonomik projelerle desteklemek 
suretiyle refah seviyelerini yükselt-
mek, hayat kalitesini iyileştirmek, köy-
den kente göçü önlemek ve ormanlar 
üzerindeki baskıya azaltmak için kredi 
ve hibe desteği vermekteyiz.

Toplumun çeşitli dinlenme, eğlenme 
ve spor ihtiyaçlarını karşılamak, yur-
dun güzelliğine katkı sağlamak ve tu-
ristik hareketlere imkân vermek ama-
cıyla 7 adet Şehir Ormanı olmak üzere 
56 adet Mesire Yeri,

Yapılacak ağaçlandırma, erozyon 
kontrolü, mera ıslahı, üretim, bakım 
gibi çalışmalarda; arıcılığa uygun veje-
tasyonun korunması, geliştirilmesi ile 
fonksiyonel ormancılık anlayışıyla 26 
adet Bal Üretim Ormanı,

Orman amenajman planlarında eko-
turizm ve rekreasyon fonksiyonu be-
lirlenmiş orman alanlarında ekoturizm 
güzergahları ve etkinliklerinin belir-
lenmesi ile sürdürülebilirlik prensipleri 
dahilinde uygulanması için 2 adet Eko-
turizm Alanı tesis edilmiştir.

Ormanlarımız;

Su ekonomisinin düzenlenmesi, sel 
ve taşkınları önlenmesi, Su ve rüzgara 
karşı toprağı tutarak, taşınmasının ön-
lenmesi, yağışların artırılması, oksijen 
üretimi ile yerleşim alanlarının çevre-
sindeki havanın temizlenmesi, içeri-
sinde yer alan bitkilere ve hayvanlara 
yaşam alanı oluşturması, çevremize 
doğal güzellik sağlaması, ayrıca her 
türlü spor ve turistik faaliyetlere mü-
sait olması sebebi ile eğlenmek ve din-
lenmek için uygun ortam oluşturması, 
Milli Savunma açısından kamuflaj gö-
revi yaparak askeri üs ve tesisleri gizle-
mesi, bütün bunlarla birlikte ormanlar; 
yakacak ihtiyacını karşılamada, kağıt 
üretiminde, ev eşyası ve ders araçları 
üretimi vb. alanlarda hammadde kay-
nağı ihtiyacını karşılaması gibi pek çok 
fayda sağlamaktadır.
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BAKAN PAKDEMİrLİ 
HAYALET AĞLAr İçİN DALIŞ YAPTI

Tarım ve Orman Bakanı Dr. Bekir 
Pakdemirli denizlerdeki biyolojik çe-
şitliliğe ve sürdürülebilirliğe büyük 
tehdit oluşturan, “hayalet ağ” olarak 
da tarif edilen terk edilmiş ağlar için 
farkındalık oluşturmak adına Mar-
mara Denizi’nde özel bir dalış ger-
çekleştirdi. Programa Çevre ve Şehir-
cilik Bakanı Murat Kurum da katıldı.

Balıkçıların avlanmak için denize bı-
raktığı ancak fırtına, kayalığa takılma 
gibi çeşitli nedenlerle denizde kalan 
ağlar ‘hayalet ağ’ olarak adlandırılı-
yor.

Bu ağlar denizlerde kaldığı sürece 
uzun yıllar çürümeden deniz canlıla-
rını avlamaya ve çevreye zarar ver-
meye devam ederek sürekli doğayı 
tüketiyor.

Bu kapsamda Bakan Pakdemirli 
Marmara Denizi’nde özel bir dalış ya-
parak hayalet ağları denizden çıkardı. 
Dalış öncesi Pakdemirli’ye başarılar 
dileyen Bakan Kurum ise “Hakika-
ten çok önemli bir süreci yürütüyor, 
bize de destek oluyor. Bu Marmara 
Denizimiz adına 7 ilimizi kapsayan 
bütün bölge için önemli. Kendisini 
seviyoruz ve destek oluyoruz” diye 
konuştu.

Dalışın ardından açıklama yapan Ba-
kan Pakdemirli de şu şekilde konuş-
tu:

“Hayalet ağların çıkarılması, deniz-
lerimizin temizliği özellikle Marmara 
Denizimizin temizliği açısından son 
derece önemli. İster istemez bu ağlar 
aşağıda birikim yapıyor, farklı deniz 
canlılarının oluşmasına sebebiyet 
veriyor ve gelen giden tüm canlıların 
orada takılmasına ve ciddi bir deniz 
çöplüğü yaratmasına sebep oluyor. 
Müsilajın da aslında kaynaklarından 
biri hayalet ağlardır. Özellikle Mar-

mara özelinde bundan sonra çok 
çok daha dikkatli olmamız gerekiyor. 
İki sene önce başlattığımız bir proje 
“Hayalet Ağların Temizlenmesi Pro-
jesi.” Uzun süre dalmadığım halde 
iki sene evvel tekrar hayalet ağları 
temizlemek maksadıyla başlamış-
tım. Bugün de tekrar Marmara De-
nizi’nde Çevre Şehircilik Bakanımızla 
beraber gerçekleştirdiğimiz çeşitli 
faaliyetlerin en sonuncusu olarak da 
hayalet ağların temizlenmesi maksa-
dıyla, bir örnek olmak gayesiyle de 
ben Tarım ve Orman Bakanı olarak 
dalışımı tamamladım. İki adet haya-
let ağı bulduk. Yuvasından çıkardık 
kestik ve yukarıya taşıdık”



l     35Ağustos 2021



 36     l  

吀䴀 、夀、 䐀、䰀䔀䬀䰀䔀刀、一、娀 
伀䈀䄀䴀 吀䔀刀䴀䄀䰀 刀䔀匀伀刀吀 伀吀䔀䰀ᤠ䐀䔀℀   

䜀渀氀ئج渀ئج稀搀攀渀 搀漀ἁ愀 洀愀渀稀愀爀愀猀 攀弁氀椀ἁ椀渀搀攀 洀甀栀琀攀弁攀洀 戀椀爀 琀攀爀洀愀氀 漀琀攀氀 搀攀渀攀礀椀洀椀 
礀愀弁愀洀愀欀 最攀椀礀漀爀猀愀Ⰰ 弁甀 愀渀搀愀 搀漀ἁ爀甀 猀愀礀昀愀搀愀猀渀稀℀

䈀愀氀欀攀猀椀爀 匀渀搀爀最ᤠ搀愀㬀 琀攀爀洀愀氀 栀愀瘀甀稀氀愀爀Ⰰ 匀倀䄀Ⰰ 栀愀洀愀洀 瘀攀 洀甀栀琀攀弁攀洀 氀攀稀稀攀琀氀攀爀椀 琀愀搀愀挀愀ἁ渀稀 
氀攀稀稀攀琀氀椀 洀甀琀昀愀ἁ 椀氀攀 伀戀愀洀 吀攀爀洀愀氀 刀攀猀漀爀琀 伀琀攀氀Ⰰ 栀愀礀愀氀氀攀爀椀渀椀稀搀攀欀椀 礀攀爀⸀ 

猀琀攀氀椀欀 ㈀　㈀ᤠ攀 稀攀氀 洀ئج琀栀椀弁 欀愀洀瀀愀渀礀愀 瘀攀 椀渀搀椀爀椀洀氀攀爀氀攀⸀



l     37Ağustos 2021

吀䴀 、夀、 䐀、䰀䔀䬀䰀䔀刀、一、娀 
伀䈀䄀䴀 吀䔀刀䴀䄀䰀 刀䔀匀伀刀吀 伀吀䔀䰀ᤠ䐀䔀℀   

䜀渀氀ئج渀ئج稀搀攀渀 搀漀ἁ愀 洀愀渀稀愀爀愀猀 攀弁氀椀ἁ椀渀搀攀 洀甀栀琀攀弁攀洀 戀椀爀 琀攀爀洀愀氀 漀琀攀氀 搀攀渀攀礀椀洀椀 
礀愀弁愀洀愀欀 最攀椀礀漀爀猀愀Ⰰ 弁甀 愀渀搀愀 搀漀ἁ爀甀 猀愀礀昀愀搀愀猀渀稀℀

䈀愀氀欀攀猀椀爀 匀渀搀爀最ᤠ搀愀㬀 琀攀爀洀愀氀 栀愀瘀甀稀氀愀爀Ⰰ 匀倀䄀Ⰰ 栀愀洀愀洀 瘀攀 洀甀栀琀攀弁攀洀 氀攀稀稀攀琀氀攀爀椀 琀愀搀愀挀愀ἁ渀稀 
氀攀稀稀攀琀氀椀 洀甀琀昀愀ἁ 椀氀攀 伀戀愀洀 吀攀爀洀愀氀 刀攀猀漀爀琀 伀琀攀氀Ⰰ 栀愀礀愀氀氀攀爀椀渀椀稀搀攀欀椀 礀攀爀⸀ 

猀琀攀氀椀欀 ㈀　㈀ᤠ攀 稀攀氀 洀ئج琀栀椀弁 欀愀洀瀀愀渀礀愀 瘀攀 椀渀搀椀爀椀洀氀攀爀氀攀⸀



 38     l  

Doğayı ve çevreyi koruyabilmek adına 
yapabileceğimiz farklı şeyler bulun-
maktadır. Yapmamız gereken ilk şey, 
çevreye zarar vermemektir. Eğer çev-
reye zarar verirsek doğanın dengesini 
bozarız. Doğanın dengesinin bozuldu-
ğu bir durumda ise tüm canlıların yaşa-
mı tehlikeye girmektedir. Bundan dola-
yı daha yaşanabilir ve kaliteli bir hayat 
için toprak, hava ve su gibi kaynakları 
temiz tutmalıyız.

 Doğa ve Çevreyi Korumak İçin Neler 
Yapabiliriz?

 Doğayı korumak adına yapabileceği-
miz şeylerin başında atık yağlarımızı 
atık yağ toplama kutularına atmak 
gelmektedir. Bu sayede atık yağların 
doğaya karışmasına ve doğaya zarar 
vermesini engellemiş oluruz.

 Doğayı korumak adına yapabileceği-
miz bir diğer şey de plastik, cam, metal 
ve kağıt çöplerimizi ayrı geri dönüşüm 
kutularına doğru şekilde atmaktan 
geçmektedir. 

Bu sayede geri dönüşme destek vere-
bilir ve doğanın korunmasına katkıda 
bulunabiliriz.

Doğayı korumak için pilleri çöpe de-
ğil, pil kumbaralarına da atabiliriz. Bu 
sayede, pillerin doğaya atılmasının 
önüne geçmiş oluruz. Piller, doğa içeri-
sinde uzun süre boyunca çözünmeyen 
ve orada kalan maddelerdir. Kaldıkları 
süre içerisinde doğaya zarar vermekte-
dirler. Bundan dolayı pilleri pil kutuları-
na atmamız büyük önem taşımaktadır.

Çevreyi korumak adına ulaşım şeklimizi 
değiştirebiliriz. Otobüs, tren, metro gibi 
toplu taşıma araçlarını kullanarak çev-
renin daha temiz kalmasında büyük bir 
katkıda bulunabiliriz.

Ormanları korumak, çevreyi korumak 
adına büyük bir önem taşımaktadır. 
Ormanları koruyarak ve ağaçlandır-
ma çalışmaları gerçekleştirerek doğayı 
beslememiz mümkündür. Bu sayede 
ormanlarımızın daha gür şekilde yapı-
lanmasını sağlayabilir ve daha sağlıklı 
bir doğal ortama ulaşabiliriz.

 Su kaynaklarını korumak da çevreyi 
korumak adına büyük bir önem ta-
şımaktadır. Su kaynaklarını korumak 
adına öncelikli olarak yapmamız gere-
ken şey suyu tasarruflu kullanmaktan 
geçmektedir. 

Suyu tasarruflu kullanarak ve boşa 
akıtmayarak su kaynaklarımızı koru-
mak adına büyük bir adım atabiliriz.

 Çevreyle ilgilenen farklı sivil toplum 
kuruluşları bulunmaktadır. Bu sivil top-
lum kuruluşlarına yardım ederek do-
ğaya da yardım etmiş oluruz. Bu sivil 
toplum kuruluşlarının başında TEMA 
gelmektedir. TEMA, erozyon ile mü-
cadele, doğal varlıkların korunması ve 
ağaçlandırma konusunda çok önemli 
çalışmalar yapmaktadır. Bu kurumu, 
ÇEVKO takip etmektedir. Bu kurum, 
ambalaj atıkların geri kazanımı için 
büyük bir çaba sarf etmektedir. Türki-
ye’de, bu kurumlar gibi daha pek çok 
sivil toplum kurumu çevreyi korumak 
adına büyük bir çaba sarf etmektedir.

Doğayı ve çevreyi korumak hayatımız boyunca 
önem taşıyan eylemler arasında yer almaktadır. 

Özellikle doğanın bize sağladığı faydalar göz 
önüne alındığında doğayı korumanın önemi bir 
kez daha güçlü şekilde ortaya çıkmaktadır. Bun-
dan dolayı gerekli davranışları sağlayarak sizler 

de doğayı rahatlıkla koruyabilirsiniz. Bu imkân-
dan dolayı sizler için doğayı nasıl koruyabileceği-

nizi ayrıntılı şekilde açıkladık.

DOĞAYI VE ÇEVREYİ 
KORUMALIYIZ

ŞEFİK SUCU
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Konya Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur 
İbrahim Altay, Konya olarak çevre konu-
larına son derece duyarlı ve çevre yatırım-
ları konusunda öncü bir şehir olduklarını 
söyledi. 

“Çevre ve doğa, yarınlara miras bırakaca-
ğımız bir mücevherdir.” Diyen Başkan Al-
tay, “Temiz bir çevre, daha yaşanılabilir ve 
daha mutlu toplumlara olanak sunmakla 
birlikte sağlıklı bir yaşamı idame ettirme-
nin de en önemli etkenidir. Dolayısıyla 
çocuklarımıza bu zenginlikleri bırakmak 
en önemli sorumluluklarımızın başında 
geliyor.” ifadelerini kullandı.

Belediye olarak, Çevre ve Şehircilik Ba-
kanlığı ile birlikte Türkiye’nin doğal gü-
zellikleri arasındaki Tuz Gölü ve Beyşehir 
Gölü’nün temiz kalması, yeni nesillere 
daha güzel bir şekilde ulaşması için göller-
deki kirliliğin önlenmesi anlamında çeşitli 
çalışmalar yaptıklarını belirten Başkan 
Altay, “Beyşehir Gölü ve çevresinin sa-
hip olduğu çevre değerlerinin korunması 
amacıyla, sorunların tespiti, göl ekosiste-
mine olumsuz etkilerin önlenmesine ve 
giderilmesi yönelik Çevre ve Şehircilik Ba-
kanlığımızla birlikte çeşitli çalışmalarımız 
var. Bu kapsamda Beyşehir Gölünde Ha-
yalet Ağların Tespiti ve Temizlenmesi ça-
lışmasını yürütüyoruz. Gölde 2. 427 adet 
hayalet ağ tespit edildi. Yapılan 683 adet 
dalışla gölden ilk etapta 471 adet hayalet 
ağ çıkarıldı. Bu ağların toplam uzunluğu 
35 kilometre; ağırlığı ise 9 tondan fazla. 
Çevreye kirlilik oluşturan yosunlaşmayı 
ortaya çıkaran ağların birinci etap top-

lanmasıyla ilgili süreç tamamlanmış oldu. 
Çıkarılması gereken hayalet ağ sayısı ise 
1.400 adet. Etaplar halinde göldeki tüm 
hayalet ağın temizlenmesi için çalışmala-
rımız devam ediyor.” dedi.

BÖLGEDEKİ YERLEŞİM YERLERİNE 
ARITMA TESİSLERİ YAPILIYOR

Bölgede göle akışı olan 79 adet yerleşim 
yeri bulunduğunu hatırlatan Başkan Al-
tay, şöyle devam etti: “Yeni Büyükşehir 
Yasası sonrası tüm Konya il sınırları so-
rumluluğumuza girdiği için burada atık 
su arıtma tesisi olmayan yerler için arıt-
ma tesislerinin kurulması çalışmalarımızı 
başlattık. Beyşehir, Derebucak, Hüyük ve 
Derbent ilçelerimizde bulunan 79 yerle-
şim yerinde 2026 yılına kadar 57 atık su 
arıtma tesisini hayata geçirerek bölgeden 
göle akan kirli suyun önüne geçerek göl-
deki doğal yapıyı koruyacağız. Şu anda 
havzada bulunan 4 atık su arıtma tesisi 
ile 7 yerleşim yerinden kaynaklanan atık 
sular arıtılıyor. Bölgede yapımına başladı-
ğımız Huğlu ve Üzümlü Biyolojik Atık Su 
Arıtma Tesislerimiz ise hızla yükseliyor. 

Planladığımız diğer tesislerin yapımını da 
başlatarak 2026 yılına kadar havzadaki 
nüfusun tamamının atık sularının Beyşe-
hir Gölü’ne akmasının önüne geçeceğiz 
inşallah.”

Beyşehir Gölü’nü koruyacak tüm çalış-
maları 5 yıl içinde tamamlamış olacak-
larını kaydeden Başkan Altay, Beyşehir 
Gölü’nün daha nice yıllar ülkemizin bir 

güzelliği, bir değeri olacak yaşamaya de-
vam edeceğini dile getirdi. 

“Beyşehir Gölü ve Havzasının Ekolojik 
Durumunun Değerlendirilmesi, Su Sevi-
yesi ve Su Kalitesi İzleme İstasyonlarının 
Kurulması İşi” kapsamında su miktarı 
ve kalitesi ile ilgili sorunların ve öncelikli 
tedbirlerin belirlenmesi, iklim verileri ile 
ilişkili olarak ve göl işletme kotuna ilişkin 
önerilerin ve paydaşlara yönelik sosyal 
projelerin geliştirilmesi işleri için de çalış-
malar devam ediyor.

Konya Büyükşehir Belediyesi ile Çevre ve Şehircilik Bakanlığı arasında imzalanan “Bey-
şehir Gölü’nde Hayalet Ağların Tespiti ve Temizlenmesi İş Birliği Protokolü” kapsamında 
gölden 470 hayalet ağ çıkarıldı. Etaplar halinde göldeki tüm hayalet ağlar temizlenecek. 

Büyükşehir, göl çevresindeki yerleşim yerlerine atık su arıtma tesisleri de yapıyor.

KONYA’NIN İNCİSİ BEYŞEHİr GÖLü TEMİZLENİYOr

HABER
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Çevre kirlenmesi herkesin ortak şikâ-
yet konusu olmasına karşın her geçen 
gün artıyor. Kirlenmenin sadece maddi 
değil, birde manevi yönü olduğunu gö-
rüyorum. 

Hz. Adem atamızdan itibaren nesiller 
boyunca gelecek kuşaklara; bozma-
dan, kirletmeden, öldürmeden teslim 
etmek zorunda olduğumuz, bilinen 
tüm canlıların yaşam alanı olan Dünya 
kendisine karşı sonsuz tasarruf hakkı-
mız olan bir mekân değil. Bize ayrılan 
zaman içinde sahibinin belirlediği sınır-
lar dâhilinde yararlanarak geleceğe ak-
tarmamız gereken bir ilahi emanet… 

Manayı reddeden her şeyi madde 
üzerine planlayan kurguda bozulma 
sadece insanla sınırlı kalmadı. Ruhu 
yitirmekle kirlenmiş olan insan tipinin 
sanayi devrimi ve sonrasında Dünyaya 
sahip olduğunu sanmasıyla doğal den-
gelerdeki tefessüh Dünyanın geleceği 
için tehdit sınırlarını çoktan aştı belki 
de pek çok noktada geri dönülmesi 
zor noktalara ulaştı. Fiziksel, kimyasal, 
biyolojik kirlenmenin, hava, su, toprak 
kirliliğinin temelinde insanın manevi-

yatının kirlenmişliğini göremezden ge-
lemeyiz. Temiz olan kirletir mi ?

Ruhunu ve ilahi emanet şuurunu inkâr 
ederek madde, zevk, tüketim ve kâr 
odaklı dayatmalara sanayileşme mo-
dernleşme perdesi gerisinde ki sınır-
sızlıklara Dünyayı terk edemeyiz. 

Ahlakı olmayan tekniğin, sonsuz bir 
hak olarak görülen tüketimin Dünyayı 
getirdiği bu durum karşısında her tür-
lü hesaptan arınarak herkese iç ve dış 
temizlik şuurundan başlayarak çevre 
bilincini vermek durumundayız. Soru-
nun başlangıcı her alanda olduğu gibi 
esasen maddi değil, manevi…

Esası teşkil eden manevi yönü bu şe-
kilde ortaya koyduktan sonra ancak 
usul anlamında maddi olarak neler ya-
pılabilir ? Maalesef genel eğitim içinde 
nesillere gerektiği gibi temizlik çevre 
ve çevreye yönelen tehditlerle mü-
cadele şuuru verilmediği gibi yapılan 
ihlallerin hukuken önlenmesi devam 
edenlerin durdurulması yönüyle de 
hukuk fakültelerinde gerekli eğitim 
verilmiyor. Konuya özel ilgisi olanlar 

dışında hukukçular çevre ihlallerinin 
üzerine nasıl gidebilecekleri hakkında 
bilgi sahibi değiller.

Anayasanın 56. Maddesine göre; “ 
Herkes, sağlıklı ve dengeli bir çevrede 
yaşama hakkına sahiptir. Çevreyi ge-
liştirmek, çevre sağlığını korumak ve 
çevre kirlenmesini önlemek Devletin 
ve vatandaşların ödevidir.” Anayasa 
hükmü ve Anayasanın 90. Maddesi 
uyarınca mevzuatın bir parçası olarak 
kabul edilen Uluslararası Sözleşmeler 
gereğince çevreyi korumak Devletin ve 
tüm vatandaşların temel bir ödevi. Ne 
var ki sorun küresel nitelikle ve çevre-
ye en çok zarar veren devletler bu ko-
nudaki uluslararası sözleşmelere karşı 
en fazla mesafeli duranlar.

Çevre bilincinin insanlara aşılanması, 
çevre hakkı ihlalleriyle hukuken daha 
etkili mücadele yanında üretilen her 
mamulün çevreye verdiği zararın pu-
anlanması ve tüketicilere bu durumun 
bildirilmesinin zorunlu kılınması, çev-
reye zarar vermeyen ürünlerin sosyal 
ve idari olarak teşvik edilmesi, çevreye 
zarar verenlerin ifşa edilmesi yönün-
deki uygulamaların yaygınlaştırılması 
büyük önem taşıyor.

İdari düzenlemelerle çevreyi kirletme-
den üretim yapanların maliyetleri dü-
şürülebilirken aynı yöntemle çevreye 
zarar vererek üretim yapmak çok daha 
maliyetli bir durum haline getirilebilir. 
Bu yönde alınan kısmi tedbirler her 
sektöre yayılabilir. Çevreye zarar ver-
mek işletmeler ve tüketiciler açısında 
bir maliyet azaltma/kâr arttırma alanı 
olmaktan çıkmalıdır. Bu alanda son 
zamanlarda ülkemizde özellikle temiz 
enerji ve geri dönüşüm noktasındaki 
çabaları takdirle izliyor destekliyorum.

İnsanı temizle, Dünya temiz olsun…

GEZEGENİN HUKUKU AV. ARB. 
ŞAMİL ŞENALP
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Birçok insan tüm senenin stresini atabil-
mek için yaz tatilinde güzel bir yere git-
menin hayalini kurar. Genellikle deniz ke-
narını tercih eden insanların iki seçeneği 
vardır. Ya önceden bir yazlık alıp hayatı 
boyunca tüm tatillerini orda geçirir. Ya da 
devre mülk aracılığıyla tatillerine gitmek-
tedirler. Tatil planları sadece bununla kal-
mayıp aynı zamanda turların düzenlendiği 
milli bayramlar ve yaz turları, tekne turları 
gibi fırsatlarla da yapılmaktadır. Önceden 
insanlar telefonla aranarak tatil çekilişine 
katılmaları sağlanmaktaydı. Şimdi ise tatil 
kurumları   aracılığı ile ve internet üzerin-
den yapılan sahte siteler üzerinden tatil 
dolandırıcılığı yapılmaktadır.

Günümüzde devre mülk dolandırıcılığı 
çok fazladır. Anket düzenleme veya te-
lefonla aranarak tatil çekilişi adı altında 
yapılan dolandırıcılık ciddi bir suç tipi olup 
bu suç Türk Ceza Kanunu’nda düzenlen-
mektedir. Yapılan anket sonucunda bir 
ücretsiz tatil kazandığını iddia edilmekte 
ve kendisinden para tahsilatı yapılmak-
tadır. Devre mülk satışı için arandığında 
ise satım ofislerine çağırılarak bir sözleş-
me imzalatılmakta, kişiden sözleşme için 
bir bedel alınmaktadır. Ancak sözleşmede 
vaat edilen teslimler yerine getirileme-
mekte ve kişi ödediği parayı geri almak 
için hukuk mahkemelerinde dava yoluna 
gitmektedir.

Devre mülk sözleşmeleri Tüketiciyi Ko-
ruma Kanunu’nda düzenlenen bir çeşit 
sözleşmedir. Kanunda düzenlenen bu 
sözleşmeler bir yıldan uzun süre için ku-
rulan ve tüketiciye bu süre zarfında bir-
den fazla dönem için bir veya daha fazla 
sayıda gecelik konaklama imkânı veren 
sözleşmelerdir. Devre tatil sözleşmeleri ile 
sağlanan hakkın şahsi veya ayni bir hak 
olması bu maddenin uygulanmasını en-
gellememektedir.

Bir diğer dolandırıcılık paket turlara iliş-
kindir. Birkaç günlük tatil turlarıyla ücreti 
olduğundan az göstererek, tur esnasın-
da birçok masraf adı altında vatandaş-
tan para alınmaktadır. Online alışverişin 
yaygınlaşmasını fırsat bilen dolandırıcılar 
gösterişli web siteleri ile sahte tatil paket-

lerini satarak amaçlarına ulaşabilmektedir. 
Ya da yine bir paket tur sözleşmesi düzen-
leyerek vatandaştan para tahsil edilmekte 
ancak sunulan bir tatil hizmeti olmamak-
tadır. Tüketici Koruma Kanunu’nda paket 
tur sözleşmeleri şöyle düzenlenmiştir:

“Paket tur sözleşmesi, paket tur düzenle-
yicileri veya aracıları tarafından aşağıdaki 
hizmetlerden en az ikisinin birlikte, her 
şeyin dâhil olduğu fiyatla satıldığı veya 
satımının vaat edildiği ve hizmetin yirmi 
dört saatten uzun bir süreyi kapsadığı 
veya gecelik konaklamayı içerdiği sözleş-
melerdir.”

Tatil aracılığı ile vatandaşı aldatma ve 
hata yoluyla dolandırmak hukuken Türk 
Ceza Kanunu’ndaki dolandırıcılık suçuna 
girmektedir. Özellikle suç ve cezası, Türk 
Ceza Kanunu 157. 158. Ve 159. Maddeler-
de açıklanmıştır. Ceza Kanunu Madde 157 
dolandırıcılığı şöyle hüküm altına almıştır: 
“Hileli davranışlarla bir kimseyi aldatıp, 
onun veya başkasının zararına olarak, 
kendisine veya başkasına bir yarar sağ-
layan kişiye bir yıldan beş yıla kadar ha-
pis ve beş bin güne kadar adlî para cezası 
verilir.”  Vatandaşı kandırarak, aldatarak 
onun parasını alıp onu kendi çıkarı için za-
rara uğratarak kendisi için yarar sağlayan, 
zenginleşen kimse dolandırıcılık suçunu 
işlemektedir.

Tatil firmasını kullanarak veya tatil kuru-
mu gibiymiş görünen firmaların dolan-
dırıcılığı ise TCK 158. Madde kapsamında 
değerlendirilmekte ve nitelikli dolandı-
rıcılık sayılarak daha fazla ceza gerektir-
mektedir. Her türlü bu şekilde dolandırı-
cılık suçundan zarar gören vatandaş ispat 
sayılabilecek evraklarla savcılığa, dolan-
dırıldığını öğrendiğinden 6 ay içerisinde 
başvurarak şikayetçi olabilmektedir. Sav-
cılığın delilleri yeterli görmesi durumunda 
soruşturma kovuşturma aşamasına dö-
necektir.

Devre mülk veya paket tur sözleşmelerini 
imzalayan ve bu sözleşmelerden zarara 
uğrayan vatandaş, Asliye Hukuk veya Tü-
ketici Hukuk Mahkemelerinde olmak ve 
zarara uğradığını ispat etmek üzere dava 

açabilir, sözleşmenin feshini isteyebilir. 
Sözleşmenin feshini isterken aldatıldığını, 
yanıltıldığını ileri sürebilir. Özellikle devre 
mülk hisseli satış sözleşmeleri gibi hukuki 
sorunlarda hukuk mahkemeleri yetkilidir. 
Devre mülkü satışı yapan firmalara yö-
nelik nasıl hareket edileceği ile ilgili karşı 
karşıya kalan vatandaşlar parasal sınıra 
göre Tüketici Hakem Heyetleri ‘ne başvu-
rup sözleşmeyi iptal ettirebilirler ki bu da 
bizi Tüketici Hakkındaki Kanun’a ve Tüke-
ticinin seçimlik haklarına götürmektedir.

Kanunda tüketicinin seçimlik hakları dü-
zenlenmiş olup tatil parasını ödeyip tatil 
hizmeti alamayan tüketicinin seçimlik 
hakları şunlardır.

Satılanı geri vermeye hazır olduğunu bil-
direrek sözleşmeden dönme,

Satılanı alıkoyup ayıp oranında satış be-
delinden indirim isteme,

Aşırı bir masraf gerektirmediği takdirde, 
bütün masrafları satıcıya ait olmak üzere 
satılanın ücretsiz onarılmasını isteme,

İmkân varsa, satılanın ayıpsız bir misli ile 
değiştirilmesini isteme.

 Tüm senenin yorgunluğunu atmak ister-
ken parasından ve tatil zamanından mah-
rum olan vatandaşların daha dikkatli olup 
tatil dolandırıcılığının büyümesine fırsat 
vermemeleri ve Tüketici Koruma Kanunu 
ile Türk Ceza Kanunu’ndan doğan şikâyet 
ve dava haklarını kullanmaları gerekmek-
tedir.

TATİL DOLANDIRICILIĞINDA HUKUKİ     
HAKLARINIZI BİLİYOR MUSUNUZ?
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GELECEK,

MEDAŞ, geleceğe atılan her adımda yanıbaşınızda
TOPRAKTA FILIZLENIR

...GELECEK,

MEDAŞ, geleceğe atılan her adımda yanıbaşınızda
TOPRAKTA FILIZLENIR

...
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ÇEVRE, DOĞA VE HAYVANLARI KORUMA 
POLİSİ GELİYOR

 Narkotik Daire Başkanlığı bünyesindeki Köpek Eğitim Merke-
zi’nde, narkotik birimlerinin yanı sıra Özel Harekat Başkanlığı, 
KOM Daire Başkanlığı, asayiş, güvenlik, kriminal, özel güvenlik 
daire başkanlıkları, Jandarma Genel Komutanlığı, Ticaret Ba-
kanlığı ve Adalet Bakanlığı ile uluslararası kurumlarda kullanılan 
köpeklerin hem doğumları hem de branşlara göre eğitimlerinin 
gerçekleştirildiğini belirten Bakanımız Sn. Soylu, bu birimlerde 
eğitim alan sertifikalı 451 eğitimli köpeğin, narkotikten bomba 
aramasına kadar pek çok alanda başarılı görevler yaptığını söy-
ledi.

 Bakanımız Sn. Süleyman Soylu, narkotik köpeklerinin operas-
yonlardaki başarısına değinerek, “2018’de Narkotik Başkanlı-
ğımızın toplam ağırlık bazlı yakalamalarının % 46’sı, adet bazlı 
yakalamalarının da % 39,5’u narkotik köpekleri marifetiyle ger-
çekleştirilmiştir. 2019 ve 2020 yılı için de oranlar yaklaşık % 42 ile 
% 30 bandında seyretmektedir.” diye konuştu.

 Mardin’in Nusaybin ilçesinde yapılan Atmaca Operasyonu sıra-
sında, Zehir isimli görev köpeğinin, el yapımı patlayıcının infilak 
ettirileceği sırada üzerine atladığı teröristi etkisiz hale getirdiğini 
ve bu hamlesiyle 42 personelin hayatını kurtardığını anlatan Ba-
kanımız Sn. Soylu, “Son 3 yıl içerisinde meydana gelen 82 ölümlü 
vakada kayıp 16 ceset, kadavra arama köpeklerimiz sayesinde 
bulunmuştur. Yine son 5 yıl içinde meydana gelen 330 kayıp 
vaka olayının 99’u, koku molekülü iz takip köpeklerimizin yardı-
mıyla aydınlatılmıştır.” ifadelerini kullandı.

 İlk Etapta 260 Personel Kurs Görecek

 Bakanımız Sn. Soylu, Çevre, Doğa ve Hay-
vanları Koruma Şube Müdürlüğü bünye-
sinde ilk etapta 260 personelin kurs göre-
ceğini dile getirerek, şunları kaydetti:

 “Bu birimde kullanılacak araçların dış tasa-
rımları ve giydirmeleri tamamlandı, içeriği 
tamamlandı, görevlerinde kullanılacak el-
diven, yakalama ağı gibi teçhizatların alım-
ları da hemen gerçekleştirildi. Eğitimleri 
biter bitmez, arkadaşlarımız sahaya ine-
ceklerdir. Yine bu birime ihbar yapabilmeyi 
kolaylaştırmak amacıyla HAYDİ adlı bir uy-
gulamanın yazımına başlandı. Emniyet Ge-
nel Müdürlüğü Bilgi İşlem Daire Başkanlığı-
mız ve Bakanlığımız Strateji Başkanlığımız 

birlikteliğinde çalışmaları sürdürülen bu uygulama da inşallah 1,5 
ay sonra hayata geçecek.”

 Ankara, İzmir Ve İstanbul’da Daha Fazla Personel Olacak

Tuncer, görevlerde kullanılacak araçların kullanım amacına uy-
gun olarak dizayn edildiğini vurgulayarak, “Araçların arka ta-
rafına hayvanlar için kullanabileceğimiz özel kafesler yapıldı ve 
arkadaşlarımızın alanda kullanabileceği teçhizatlar temin edildi. 
Cuma günü Ankara’daki eğitim bitecek ve arkadaşlarımız kendi 
illerine gidecekler. Ankara, İzmir ve İstanbul’da daha fazla per-
sonel olacak. Diğer illerde de büyük şehirlere yakın bir sayıyla 
göreve başlayacağız” diye konuştu.

 260 Personelimiz 3 Günlük Bir Eğitimden Geçecek

Emniyet Genel Müdürlüğü Asayiş Daire Başkanı Levent Tuncer, 
Çevre, Doğa ve Hayvanları Koruma Şube Müdürlüğünü Bakan 
Soylu’nun talimatı üzerine 2 haftalık bir süreç içinde kurduklarını 
söyledi. Tuncer, “Müdürlüğümüz 81 il emniyet müdürlüğümüzde 
büro amirliği, merkezde şube müdürlüğü şeklinde kuruldu. Şu an 
için 260 personelimiz 3 günlük bir eğitimden geçecek. Bu eğiti-
me genellikle veteriner fakültesi mezunlarından seçtiğimiz polis 
memurları arkadaşlarımız katıldı. Bu kursiyerlere de Çevre ve 
Şehir Bakanlığı, büyükşehir belediye başkanlığı, çevre, doğa ve 
hayvanlarla ilgili öğretim görevlileri tarafından uzmanlık eğitimi 
veriliyor” dedi.

Bakanımız Sn. Süleyman Soylu, Kızılcahamam’da gerçekleştirilen Çevre, Doğa ve 
Hayvanları Koruma Polisi Temel Eğitim Kursu açılışına katıldı. 
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Başkan Fatih Özgökçen ve beraberindeki heyet, Selçuklu Kaymakamı Ömer Hilmi Yamlı, Meram Kaymakamı Resul Çelik, 
Karatay Kaymakamı Abdullah Selim Parlar ile Ticaret Borsası Başkanı Hüseyin Çevik ve Sanayi Odası Başkanı Memiş 

Kütükçü’yü makamında ziyaret etti. 
Ziyaretlerde, kulübün yeni sezondaki hedefleri, projeleri ve şehrin dinamiklerinin sağlayacağı katkılar konuşuldu.

KONYASPOr YÖNETİMİ 
PROTOKOL ZİYARETLERİNİ SÜRDÜRÜYOR

Başkan ve yönetim kurulu üyeleri Selçuklu, Karatay, Meram Kaymakamlarımız ile Ticaret Borsası ve 
Sanayi Odası Başkanlarını ziyaret etti. 
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Ferhuniye Mh. Hastane Cad.
 No:25/C Selçuklu/Konya  

 0332 353 55 11

Selçuklu
Ferhuniye Mh.Alemdar Han 

İş Mrk. No: 4/C Selçuklu/Konya 
   0549 678 68 87Beyşehir

Beyşehir Devlet Hst. Karşısı
0549 678 68 84

Akşehir
Park Hayat Hastanesi Karşısı

0549 678 68 83

Karapınar
Hacıisa Mah.Okullar Cad. No:7/101 

  0549 678 68 01

Genel Merkez

Karaman
Tahsin Ünal Mh. Atatürk Bulvarı 

30 Metrelik Yol Üzeri No:51/B
0549 678 68 07

Seydişehir
Hacı Seyit Ali Mah. 

Ertuğrul Gazi Cad. No:9/1 
   0549 678 68 02

0549 678 68 85
0549 678 68 86isitsen.com 0 332 353 55 11

Duymak Herkesin HAkkı
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1991 yılında Çevre Bakanlığının kurul-
duğu günden,  2011 yılında Çevre ve 
Şehircilik Bakanlığı ile devam eden 
süreçte Bakanlığımız mevzuatı kap-
samında çalışmalarımızı sürdürmek-
teyiz. 

Ortak varlığımız olan çevrenin korun-
ması, iyileştirilmesi, kırsal ve kentsel 
alanda arazinin ve doğal kaynakların 
en uygun şekilde kullanılması, top-
rak, bitki örtüsü, su ve hava kirliliği-
nin önlenmesi, doğal zenginliklerin 
korunarak toplum sağlığını ve çevre-
mizi yakından ilgilendiren konularda 
duyarlı olunması ve üzerimize dü-
şen görevlerin yerine getirilmesi çok 
önemlidir. Yaşanabilir çevre, marka 
şehirler ve sürdürülebilir kalkınma 
ilkeleri çerçevesinde atıkların kont-
rol altına alınması, gelecek nesillere 
temiz ve gelişmiş bir Türkiye ile ya-
şanabilir bir dünya bırakılması ama-
cıyla Ülkemiz genelinde başlatılan 
Sıfır Atık Projesinin uygulanmasıyla 
atıkların kaynağında ayrı toplanarak 
geri dönüşümünün sağlanması, ham-
madde ve enerji israfının önüne geçil-
mesini amaçlamaktayız. 

Bu kapsamda geri kazanılabilir atık-
ların yoğun olarak oluştuğu kamu 
kurumları, terminaller, eğitim kurum-
ları, alışveriş merkezleri, hastaneler, 
otel ve restoranlar ile büyük iş yerleri 
başta olmak üzere İlimizde Sıfır Atık 
Projesi’nin hayata geçirilmesi konu-
sunda büyük bir aşama kaydedilmiş 
ve sadece alışkanlıkların değiştiril-
mesiyle bile büyük başarılar sağlan-
mıştır. Çevre sorunları ile mücadelede 
başarıya ulaşmak, sadece kurum ve 
kuruluşların çabaları ile yeterli olma-
yacağından, mücadelenin daha geniş 
kitlelere yayılması, sivil toplum örgüt-
leri ile beraber çalışmaların yürütül-
mesi, belirlenen hedeflere ulaşmamı-
zı daha da kolaylaştıracaktır. Tabii ki; 
bu da halkın çevre konusunda eğitimi 
ve bilinçlendirilmesi ile mümkündür. 

İnsanları bilinçlendirmek, İlimizde 
sürdürülebilir çevre ve kalkınmayı 
sağlamak, sorunları kontrol altına al-
mak, gelecek nesillere daha yaşana-
bilir bir dünya bırakmak ve bu güzel 
doğayı tüketmeden, kirletmeden, 
üreterek daha sağlıklı bir ortamda 
yaşamak için çalışıyoruz.

Konya Temiz Bir Havaya Sahip

İlimizde, hava kirliliği kontrolü, kirlilik 
önleme ve hava kalitesinin iyileştiril-
mesi çalışmaları “Hava Kalitesi De-
ğerlendirme ve Yönetimi Yönetmeli-
ği” ile “Hava Kalitesi Değerlendirme 
ve Yönetimi” Genelgesi çerçevesinde 
yürütülmektedir. 

Konya merkezde,  2’si PM10 ve SO2 
parametreleri ile ölçüm yapan Bakan-
lığımıza ait, diğer 3’ü ise PM10 ,SO2, 
CO, O3 ve  NOx parametreleri ile öl-
çüm yapan Büyükşehir Belediyesine 
ait olmak üzere 5 adet sabit Hava 
Kalitesi İzleme İstasyonu bulunmak-
tadır. http://www.havaizleme.gov.tr/
Default.ltr.aspx web adresimizden 
Konya Meram, Selçuklu ve Karatay 
ilçelerimizdeki 5 adet istasyona ait 
anlık hava kalitesi indeksi yayınlan-
maktadır.

İlimizin tamamında ise toplam 13 is-
tasyon mevcuttur.

Çevre ve Şehircilik Bakanlığı, Hollan-
da Çevre ve Halk Sağlığı Enstitüsü 
(RVİM), Konya Valiliği Çevre ve Şe-
hircilik İl Müdürlüğü ile Büyükşehir 
Belediyesi Başkanlığı’nın birlikte yü-
rütmüş olduğu 3 yıllık çalışma sonun-
da 2012 yılında tamamlanan “Büyük-
şehirlerde Hava Kalitesi Yönetiminin 
Geliştirilmesi (IKONAIR) ile 2012-2019 
yıllarını kapsayan ve 30.04.2013 tarih 
ve 2013/02 sayılı Mahalli Çevre Kuru-
lu kararı ile yürürlüğe giren Konya İli 
Temiz Hava Eylem Planı(THEP) çer-
çevesinde birçok önlem gerçekleş-
tirilmiştir. Eylem Planı kapsamında 

doğalgaz hattının geçtiği yerlerde 
“Merkezi Sistem Katı Yakıtla Isınan 
Tüm Binalarda Kömür Kullanımı Son-
landırılarak Alternatif Temiz Yakıt 
Kullanımına Geçilmesi”   sağlanmış-
tır.

2020-2025 yıllarını  kapsayan yeni bir 
Temiz Hava Eylem Planı hazırlanmış 
olup, Mahalli Çevre Kurulunda onay-
lanmıştır. 

Ayrıca, hava kirliliği önleme çalışma-
ları kapsamında küçük-orta ve büyük 
ölçekli işletmelerin yer aldığı sanayi 
bölgelerinde denetim ve  kontrolleri 
ile araçlarda, egzoz emisyon istas-
yonlarınca verilen belgelerin kontrolü 
yapılmakta ve bu belgeleri veren is-
tasyonlar düzenli aralıklarla denet-
lenmektedir.

Konya,  kendisine yakın büyüklükte 
bulunan diğer illerle kıyasladığımız 
zaman temiz bir havaya sahip, bu so-
nucu 13 istasyonda yapılan emisyon 
ölçümlerde görebiliyoruz. 

Yeni tip corona virüs (covıd-19) salgını 
nedeniyle insanların evlerine kapan-
masıyla birlikte toplu taşıma ve özel 
araç kullanımının azalması, birçok 
işyerinin kapalı olması, fabrikaların 
üretim hızının azalması ile fosil yakıt 
kullanımı büyük oranda düşüş gös-
termiştir. Dolayısıyla hava kalitesinde 
ciddi iyileşmeler olduğu görülmüştür. 
Ancak bu salgın sebebiyle doğaya 
insan etkisinin azalmasıyla çevreye 
pozitif etkisi varmış gibi gözükse de 
hem çevre hem de insan sağlığı için 
tehlike devam etmektedir. 

Atıkların Geri Dönüştürülmesi Hem 
Ülke Ekonomisini Hem de Yaşam Ka-
litemizi Artırıyor

Sayın Emine Erdoğan’ın öncülüğünde 
2017 yılında başlatılan sıfır atık proje-
siyle geri dönüşüm konusunda çok 
güzel sonuçlar alındı. Bunlarla birlik-

TEMİZ KONYA İÇİN ÇALIŞMALARA 
HIZ KESMEDEN DEVAM EDİLİYOR
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te ilimizde 45 adet ambalaj atığı geri 
kazanım tesisi bulunuyor. Bu tesisler 
sayesinde toplanan atıkların tekrar 
ekonomiye kazandırılması ve çev-
renin temiz kalması sağlanıyor. Bu 
projeler İl Müdürlüğümüz koordinas-
yonunda belediyelerimiz tarafından 
gerçekleştiriliyor. Merkez ilçe beledi-
yeleri sınırları içerisinde atık getirme 
merkezleri ve/veya mobil atık getir-
me merkezleri bulunuyor. Vatandaş-
larımız bu noktalara dönüştürülebilir 
atıklarını getirerek daha temiz bir 
Konya olma yolunda bizlere destek 
olabilirler. 

Sıfır Atık Projesi kapsamında çalış-
malar hız kesmeden devam ediyor

Çevre ve Şehircilik Bakanlığı tara-
fından web üzerinden uygulamaya 
konulan Sıfır Atık Sistemi üzerinden 
sisteme dahil edilen ilimizdeki atık-
ların takibi yapılmakta olup, bugün 
itibariyle Büyükşehir Belediyesi ile 31 
İlçe Belediyesi,  4262 firma/kurum/
kuruluş ve eğitim kurumu sistemde 
kayıt altına alınmıştır.

Bu güne kadar proje kapsamında 
toplanan atıklar değerlendirildiğinde,  

97.671 ton kağıt, 55.926 ton plastik,  
20.267 ton cam, 19.655 ton metal, 
2.533 ton organik atık, 80 ton bitki-
sel atık yağ ve 110 ton atık motor yağı 
sisteme dahil edilmiş olup, büyük 
oranda ağaç, hammadde ve petrol 
ürünlerinden tasarruf edildiği gibi, 
büyük oranda sera gazı salınımı azat-
lımı ile  depo alanı tasarrufu ve enerji/
su tasarrufu sağlanmıştır.

Ayrıca 2019 yılında uygulanmaya 
başlayan ve plastik poşet kullanımını 
azaltmak için çıkarılan kanun sonrası 
ilimizde de halkımızca konuya sahip 
çıkıldığı gözlenmekle birlikte poşet 
kullanımı büyük oranda azalmakta-
dır. 

Sıfır Atık Uygulamaları konusunda 
ilimizde bulunan 31 ilçe belediyesine 
Çevre ve Şehircilik Bakanlığımız ta-
rafından finans desteği sağlanmak-
tadır.

Konya’nın Gölleri İçin Çalışmalar De-
vam Ediyor

Beyşehir gölümüzün temizlenmesiyle 
alakalı olarak Bakanlığımız ile Büyük-
şehir Belediyesi arasında bir protokol 

imzalandı. Bu protokol çerçevesinde 
Çevre ve Şehircilik Bakanlığımız ta-
rafından 5 milyon Türk Lirası yardım 
yapıldı. Bu bütçe ile göl tabanındaki 
hayalet ağların temizlenmesi  işi ve 
Beyşehir Gölü ve Havzasının Ekolo-
jik Durumunun Değerlendirilmesi, Su 
Seviyesi ve Su Kalitesi İzleme İstas-
yonlarının Kurulması projesi de ger-
çekleştirildi. 

Bununla birlikte yine ilimizin önem-
li doğal güzelliklerinden birisi olan 
Meke gölümüzün suyu kuraklık ne-
deniyle çekildi. Bu bölgede yer alan 
Karapınar atık su arıtma tesisinden 
çıkan arıtılmış sularla gölümüzün 
beslenmesi ve tekrar eski günlerdeki 
gibi olması için yürütülen projeler var. 
Bu proje için şu anda fizibilite çalış-
maları gerçekleştiriliyor. Çalışmaların 
sonuçlanması halinde Meke gölümü-
zü de kurtararak tekrar eski haline 
getirmeyi umuyoruz.    

Konya Valiliği Çevre Ve Şehircilik İl Müdürü Hülya ŞEVİK
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“YEŞİL VATANI KORUMAK İÇİN 
CANSİPARANE MÜCADELEMİZ 

DEVAM EDECEKTİR”
Cuma namazını Üsküdar’daki Çilehane Camii’nde kılan Cumhurbaşkanı Erdoğan, namaz 
sonrası yaptığı açıklamada orman yangınlarına müdahalenin sürdüğünü belirterek, “Yeni 

ağaçlandırma, doğal bitki örtüsüyle uyumlu olacaktır. Geleceğe Nefes Kampanyası’yla her va-
tandaşımız için üç fidan olacak şekilde toplam 252 milyon fidanı yıl bitmeden inşallah dike-

ceğiz. Yeşil vatanı korumak için cansiparane mücadelemiz devam edecektir” dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Cuma namazı kıldığı Çilehane Camisi’n-
den çıkışında gazetecilerin gündeme iliş-
kin sorularını cevaplandırdı.

“44 İLİMİZDE ÇIKAN 208 ORMAN YAN-
GINININ 196’SI KONTROL ALTINA ALIN-
DI”

Türkiye’de yaşanan orman yangınlarına 
ilişkin soru üzerine Cumhurbaşkanı Er-
doğan, 28 Temmuz’dan itibaren başlayan 
bölgedeki yangın sürecinin 9 günü aştı-
ğını ifade ederek, “44 ilimizde çıkan 208 
orman yangınının 196’sı kontrol altına 
alınmış vaziyette. 5 ilimizdeki 12 yangı-
nın kontrol altına alma çalışmaları devam 
ediyor. Bu illerimiz büyükşehir olarak 
başta Antalya, Muğla, Isparta, Aydın ve 
Denizli illerimiz. Şu anda buralarda yoğun 
bir yangın söndürme çalışmalarımız var” 
diye konuştu.

Uçaklar, helikopterler, arazöz ile TOMA’lar 
ve köylülerin kendi imkânları da dâhil ol-
mak üzere yoğun bir çalışmanın devam 
ettiğini dile getiren Cumhurbaşkanı Er-
doğan, orman yangınlarıyla mücadele 
için tüm imkânların seferber edildiğini 
vurguladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, karadan ve 
havadan müdahale araç sayısının hızlı-
ca artmış durumda olduğunu belirterek, 
şöyle devam etti: “Bu konuyla ilgili ola-
rak özellikle Azerbaycan’ı zikretmek du-
rumdayım. Bugün yine buraya gelmeden 
önce İlham Aliyev kardeşimizle 11.15’te bir 

telefon görüşmesi yaptık. Şu an itibarıyla 
600’ü aşkın yetişmiş itfaiyeci göndermiş 
durumlalar. Bunu biraz daha artırabiliriz, 
araç gerekleriyle beraber gönderebiliriz 
diyor. Bunlar yetişmiş itfaiyeciler. ‘Ben 
bunları hemen son olarak 100 civarın-
da itfaiyeciyi göndereyim.’ dedi. ‘İsabetli 
olur’ dedim. Böyle bir ekibi de yine hemen 
gönderecek. Onlar da büyük ihtimalle bu-
gün gelirler. Bütün bunlarla beraber tabii 
şu anda 16 ambifik uçak yoğun bir şekil-
de çalışmalara devam ediyor. Son olarak 
Ukrayna’dan gelen gece görüşlü olmanın 
ötesinde gece söndürme kabiliyeti olan 5 
helikopter var. Bunlar 24 saat çalışacak. 
Havada durma süreçleri de bunların yük-
sek. Şu anda onlar da çalışmaya başladı-
lar. Onlar da tabii Ukrayna’dan gelenlerle 
ciddi bir güç kazanmış olduk. Şu an itiba-
rıyla 56 helikopter yangın söndürme fa-
aliyetlerine devam ediyor. Bunlarla bera-
ber 9 insansız hava aracı arazide çalışıyor. 
850 arazöz ve su tankeri, 150 iş makinası 
ki bunlar özellikle mesela termik santralin 
etrafını açmada dozerlere çok ihtiyacımız 
oluyor. Bunun etrafını açmak suretiyle 
özellikle termik santralin buradaki tehli-
keden arındırılması lazım. Şu an itibarıyla 
da termik santraldeki gelişmeler olumlu 
istikamette.”

“5 BİN 250 PERSONELLE YANGINLARLA 
MÜDAHALE EDİLİYOR”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 5 bin 250 per-
sonelle yangınlara etkin şekilde müdaha-
le edildiğini vurgulayarak, yangın mahal-
line görevli olmayanların bundan böyle 

kesinlikle alınmayacağını söyledi. Görevli 
olmayan, bu işi bilmeyenlerle yangın 
mahallinde mücadele etmenin başka sı-
kıntılar, bunların yanında yaralanmalar 
meydana getirebileceğini dile getiren 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bunların ya-
şanmasını istemediklerini kaydetti.

Toplam hava filosunun şu anda 16 uçak 
56 helikopterden oluştuğunu belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Orman teşki-
latımızda 3 ambifi uçak ve 39 helikopter 
var. 7 adet jandarma helikopteri, farklı 
ülkelerden gelen 23 hava aracı söz ko-
nusu. Diğer ülkelerden gelen hava araç-
larına baktığımızda Rusya 5 tanker uçağı 
ve 3 helikopter, Ukrayna 3 tanker uçak 
ve 4 helikopter, bunun yanında İspan-
ya 2 amfibik uçak, Hırvatistan bir amfibi 
uçak, İran bir tanker uçak ve 2 helikopter, 
Azerbaycan daha bir amfibik uçak ve bir 
helikopter göndermişti. Bir de itfaiyecilik-
te çok iyi yetişmiş elemanlarından bugün 
100’ü aşkın bir grubu daha gönderecek-
ler” ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bugün itibarıy-
la özel sektör ve STK’ların katkılarıyla yurt 
dışından temin edilen 4 uçak ve 1 helikop-
terin de yangın söndürme çalışmalarına 
katılacağını bildirerek, “Yanan alanlarda 
hasar tespit çalışmaları devam ediyor. 
Bitkisel üretim ve hayvancılıkta zararlar 
en kısa sürece giderilecektir” dedi.

“YANAN ALANLAR TEKRAR AĞAÇLAN-
DIRILIR VE BAŞKA AMAÇLA KULLANI-
LAMAZ”
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Anayasa’nın 169. maddesi uyarınca ya-
nan alanların tekrar ağaçlandırıldığını ve 
başka amaçla kullanılamadığını belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam 
etti: “Yanan alanlar tekrar ağaçlandırılır 
ve başka amaçla kullanılamaz. Maalesef 
siyasetçilerden bazılarının ifade ettiği gibi 
yani benim şahsımın ‘Buralar da inşaata 
açılacaktır. Bunların yapımına müsaade 
edilecektir.’ istikametinde onayımın ol-
duğu veyahut da parlamentodan böyle 
bir şey asla yok. Bu yalandır. Zaten Kı-
lıçdaroğlu’nun yalandan başka bir sıfatı 
da yoktur. Böyle bir zamanda muhalefet 
‘Acaba iktidara nasıl yardımcı olacağız?’ 
bunu düşünmesi gerekirken, bunu dü-
şünmeyip tam aksine acaba yangına nasıl 
körükle gideriz bu işi yapıyorlar. Bunların 
yaptığı iş yangına körükle gitmek. Yani 
bunların eline bir körük daha verseniz, 
inanın ‘Ne yapıyorsun?’ demez. Onu da 
alır onunla beraber yangına gider.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yeni ağaçlan-
dırmanın doğal bitki örtüsüyle uyumlu 
olacağını vurgulayarak, “Geleceğe Nefes 
Kampanyası’yla her vatandaşımız için üç 
fidan olacak şekilde toplam 252 milyon 
fidanı yıl bitmeden inşallah dikeceğiz. Ye-
şil vatanı korumak için cansiparane mü-

cadelemiz devam edecektir. İktidarımız 
döneminde 5 milyar 400 milyon yetişmiş 
ağaç diktik. Bunu yapan bir iktidarız biz. 
Dolayısıyla bundan sonraki süreçte de 
yine aynı şekilde bu çalışmalarımızı yo-
ğun olarak devam ettireceğiz. Ülkemizi 
asla çöle teslim etmeyeceğiz, kurak bırak-
mayacağız.”

“GÖÇMENLERİ KORUMASI ALTINA 
ALAN TÜRKİYE HERHALDE ZAYIF BİR 
ÜLKE DEĞİL”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Dün MGK bil-
dirisinde dezenformasyon kampanyaları, 
millî güvenlik sorunu olarak ifade edildi. 
Bu ne anlama geliyor?” sorusuna şu ce-
vabı verdi: “Son zamanlarda Türkiye’yi 
fakir fukara, garip gureba göstermek için, 
insan söylemek de istemiyor, ‘Help Tur-
key’ diye bir kampanya başlattılar. Tabii 
bunun karşısında bizim söyleyeceğimiz 
ne var? Tek şey var; ‘Güçlü Türkiye’, biz 
güçlüyüz. Nitekim fazla dayanamadılar, 
hemen kısa bir süre içerisinde de ‘Help 
Turkey’i çektiler, sildiler. Türkiye’yi böyle 
Amerika’dan, Avrupa’dan, belli yerlerden 
yönetmek suretiyle adeta dezenformas-
yonla bir terör estirmek, yani benim yalan 
terörü dediğim şekilde bir terör estirmek 

suretiyle halkımızı yalana esir etme kam-
panyası, gayreti içerisinde olanlar var. Bu 
konuda biz onlara prim vermeyeceğiz, 
vermedik. Biliyorsunuz Kobani’de bu mil-
let büyük bir imtihan verdi ve Kobani’yi 
biz çözdük. Kobani’deki bütün o Kürt 
vatandaşlarımızı biz koruma altına aldık. 
Şu anda eğer Türkiye’de 4 milyon ağırlıklı 
olarak Arap ve Kürt mülteci varsa, onlar 
bizim korumamız altındaysa, göçmenle-
ri koruması altına alan Türkiye herhalde 
zayıf bir ülke değil. Güçlü olduğu için bu 
insanları koruması altına alıyor, alırken de 
bunu mevcut imkânlarıyla alıyor, finans-
manı iyi yönettiği için bunu başarıyor. 
Bundan sonra da yine finansı iyi yönet-
mek suretiyle bu tür adımları atacağız ve 
bundan da hiçbir çekincemiz yok. Çünkü 
biz güçlü Türkiyeyiz, biz darda kalana elini 
uzatan, koşan bir Türkiyeyiz. ‘Biz iktida-
ra gelince burada ne kadar Suriyeli var-
sa bunların hepsini kovacağız.’ diyen bir 
iktidar olarak gelmedik. O, Bay Kemal’in 
şahsiyetidir. O, bu tür Türkiye’deki mülte-
cileri kovmanın hesabı içerisindedir. Ama 
biz böyle bir şeyi asla söylemedik çünkü 
ülkemize sığınan, bizden elaman dileyen, 
kendi ülkesindeki yönetimlerin öldürme-
ye gayret ettiği bu insanlara biz kapımızı 
açtık ve bunları koruma altına aldık.”
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ÖZEL ESENTEPE KOLEJİ 2021 LGS’DE YİNE 
TÜRKİYE BİRİNCİSİ ÇIKARDI, SINAVA GİREN 

ESENTEPELİ ÖĞRENCİLER BAŞARILARIYLA PARLADI
Özel Esentepe Kolejinin eğitimdeki başarısı LGS sonuçlarıyla bir kez daha tescillendi.

1 Milyon 38 bin 492  kişinin katıldığı 
LGS’de tüm soruları doğru yanıtlayarak 
500 tam puan alan Mahmut Ekin Toprak 
Türkiye Birincisi oldu.

LGS Sınav sonuçları Özel Esentepe Ko-
leji’nin eğitimdeki başarısını bir kez daha 
tescilledi. 30 Haziran 2021 Çarşamba 
günü açıklanan sınav sonuçlarına göre 
Özel Esentepe Koleji öğrencisi Mahmut 
Ekin Toprak tüm soruları eksiksiz yapa-
rak Türkiye Birincisi olurken, LGS sıvına 
giren Özel Esentepe Kolejli öğrencileride 
tamamı aldıkları başarılı sonuçlarla göz 
kamaştırdı. Açıklanan LGS Sınav sonuç-
larına göre sınava giren Özel Esentepe 
Koleji öğrencilerimizin % 17’si, % 0.01-%1 
arası dilimde, %27’si %0.01-%3 arası di-
limde, % 52’si, %0.01-%5 arası dilimde, 
%69’u %0.01-%10 arası dilimlerinde yer 
alarak dereceye girmişlerdir.

Geçtiğimiz yıllarda yapılan sınavlarda da 
OKS, SBS, TEOG, LGS’de  ve YKS’de öğ-
rencileri Türkiye’de derece yapan, daha 
önce de bireysel başarıda Türkiye Birin-
cileri çıkaran Özel Esentepe Koleji Yöne-
tim Kurulu Başkanı Hakan KONUK bir 
değerlendirme yaparak. Türkiye Birinci-
si Mahmut Ekin Toprak ve sınava giren 
tüm Özel Esentepe Koleji öğrencilerini 

başarılarından dolayı kutladı ve, “Bizi gu-
rurlandıran sadece öğrencilerimizin sınav 
başarıları değil istisnasız hepsinin duruş 
ve davranışlarıyla, çalışma disiplinleriyle 
hem okulumuza hem genç nesle yaraşır 
bir karakter sergilemeleridir. Sınav sonuç 
listesinde evlatlarımızdan Mahmut Ekin 
Toprak Türkiye birincisi olarak yer aldı, 
ailesi gibi okulumuzda kendisiyle gurur 
duyuyor, biz Mahmut Ekin ile ne kadar 
gurur duyuyorsak sınava giren tüm öğ-
rencilerimizle de gurur duyuyor, onları 
gayretleri, samimi çabaları ve sadece sı-

navda başarılı olmak için değil nitelikli, 
iyi eğitimli gençler olarak yetişip aileleri 
ve ülkelerine katkı yapmak için verdikleri 
emeğin sergiledikleri hassasiyetin bizzat 
şahidi olarak hepsiyle gurur duyuyoruz. 
Biz kurum olarak eğitim kalitemizden ve 
disiplinimizden taviz vermeden çocukla-
rımızı hem iyi bir insan hem de nitelikli 
donanımlı gençler olarak yetiştirmeye 
çalışıyoruz. Çocuklarımızın sınav başarısı 
ve başarıda yakaladığımız istikrar öğren-
ci odaklı yaklaşımımızın sonucudur. Ku-
rulduğumuz yıldan bu yana  
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Özel Esentepe Koleji olarak MEB tarafın-
dan yapılan OKS, SBS, TEOG, LGS’de ve 
YKS’de Türkiye Dereceleri elde eden oku-
lumuz bu sene de LGS Türkiye Birinciliği-
ne bir evladının adını yazdırdı. Diğer ev-
latlarımız da başarılı sonuçlar elde ederek 
arkadaşları Mahmut Ekin Toprak’ı başarı 
sıralamasında yalnız bırakmadılar. Sınava 
giren okulumuz öğrencilerinin yaptıkları 
dereceler bir yana bizi asıl mutlu eden 
alan testlerinde yakaladıkları doğru ce-
vap oranlarıdır. Mesela, Fen doğru cevap 
Türkiye ortalaması 20 soruda 8,04 doğ-

ru cevap olurken Özel Esentepe Koleji 
öğrencilerinin doğru cevap ortalaması 
15,10 oldu. Keza Türkçede doğru cevap 
Türkiye ortalaması 20 soruda 9,41 doğ-
ru cevap olurken Özel Esentepe Koleji 
öğrencilerinin doğru cevap sayısı 16,35 
Türkiye ortalamasının 20 soru üstünde 
gerçekleşerek oldu. İngilizce doğru cevap 
Türkiye ortalaması 10 soruda 4,93 doğru 
cevap olurken Özel Esentepe Koleji öğ-
rencilerinin doğru cevap ortalaması 9,36 
oldu, İnkılap Tarihi, Din Kültürü ve Mate-
matik derslerinde de aynı oranlarda doğ-

ru ortalaması başarısı göstermişlerdir. 
Bizi dereceye giren öğrencilerimiz kadar 
mutlu eden diğer bir husus tüm öğren-
cilerimizin belli bir başarı çıtasını aşmış 
olmalarıdır ki, bu öğrencilerimizin nitelikli 
ve donanımlı gençler olarak yetiştirmek 
için verdiğimiz çaba da aldığımız sonucun 
göstergesi yakalanan bu standarttır. De-
rece yapan evlatlarımız ile o başarı çıta-
sını yakalamış evlatlarımıza birkaç soru-
luk doğru cevap farkını yaratan, çalışma 
disiplini, test pratiği gibi nüanslardır. Biz 
kurum olarak evlatlarımızı sadece sınav-
larda başarılı olmak için değil hayatta ba-
şarılı olmaları için Özel Esentepe kültürü 
ile bezenmiş, vatanını, milletini seven, 
değerlerine sahip, kendi ile barışık, dün-
ya ile kendini entegre edebilen, samimi,  
kendine güvenen ve kendini ifade edebi-
len, bir gayretle hayata ve geleceğe ha-
zırlamaya devam edeceğiz” dedi.

LGS Türkiye Birincisi olan Mahmut Ekin 
Toprak da ailesine, öğretmenlerine ve 
arkadaşlarına kendisine sağladıkları ça-
lışma ortamı ve verdikleri destek için te-
şekkür ederek şunları söyledi; 

‘’Bu yıl pandemi nedeniyle bizler için zor 
bir dönemdi. Bu süreçte okulumuz uzak-
tan eğitim konusunda bize mükemmel 
bir destek verdi. Beni yalnız bırakmayan 
aileme, okul yöneticilerime, öğretmen-
lerime ve arkadaşlarıma bana verdikleri 
destekten dolayı çok teşekkür ederim. 

Ben bu süreci en iyi şekilde değerlendir-
meye çalıştım. Özverili, sistemli ve planlı 
çalışarak bu başarıya ulaştığıma inanı-
yorum. Özel Esentepe Kolejinde eğitim 
gören her arkadaşımın da benim yakala-
dığım bu başarıya ulaşacağına eminim. 

Bu başarıyı gelecekteki eğitim ve kariyer 
yaşamım açısından sadece bir başlangıç 
olarak görüyorum.

Emeği geçen herkese teşekkür ederim.’’
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KONUK; OLUŞTURDUĞUMUZ ORMAN ALANLARINDA KIZIL GEYİKLER DOĞAL ORTAMLARINDA 

YAŞARKEN, YABANİ OT MÜCADELESİNİ KAZLAR, TOZLAŞMAYI ARILAR YAPIYOR, HEM OR-

MANLARIMIZ DOĞAL BEKÇİLERİNCE MUHAFAZA EDİLİYOR HEM DE TÜKETİCİ ORGANİK KAZ 

ETİ VE BALLA BULUŞUYOR

Konya nüfusu kadar ağaç hedefiyle ağaç-
landırma çalışmalarına 2004 yılında baş-
layan ve bu hedefini gerçekleştirir ger-
çekleştirmez yeni hedefini Türkiye Nüfusu 
kadar ağaç olarak belirleyerek ülkemizde 
özel şirket eliyle yürütülen en iddialı ağaç-
landırma projesinde diktiği 21 Milyon Ağaç 
ve oluşturduğu 67 ayrı lokasyondaki Torku 
Ormanları ile kesintisiz sürdüren Konya 
Şeker, her yıl daha da büyüttüğü Torku 
Ormanlarında ekosistemi de canlandırıyor. 
Toplu ağaçlandırma alanlarına biyo çeşitli-
liği arttırmak için birbirine zarar vermeyen 
türlerin doğal ortamında çoğalması için 
orman alanlarına sincapları, tavukları ve 
hindileri salan Konya Şeker 2 yıl önce de 
yeni bir adım attı ve Torku Ormanları ve 
onlarca kızıl geyiklerden sonra kaz sürüleri 
ile arı kovanlarına da ev sahipliği yapmaya 
başladı şimdilik binlerce kaz ile yüzlerce ko-
vana ev sahipliği yaparken, projenin tüm 
ağaçlandırma sahalarına yayılmasıyla hem 
toplu ağaçlandırma alanlarında yabani ot 
mücadelesinde başarısı tartışmasız kaz 
sayılarının hem de Konya Ovasında toz-
laşmayı daha etkin hale getirerek özellikle 
meyve ve sebze üretiminde verim artışına 
katkı yapmak için Kovan sayılarının kat-
lanarak arttırılması hedefleniyor. Konuyla 
ilgili değerlendirme de bulunan Pankobirlik 
Genel Başkanı Recep Konuk “ağaç sayımız 

21 Milyona ulaşınca en azından yabani ot 
temizliğine insan gücüyle yetişilmesi im-
kânsız hale geliyor. Bu mücadelede hızlan-
manın iki yolu vardı biri plebisit kullanmak 
diğeri de ekolojik mücadele için bir yol bul-
mak, ormanlarda biyo çeşitliliği arttırarak 
hem orman sakinlerinin besleneceği hem 
de yabani ot mücadelesini yapabileceği-
miz bir çözüm bulmak. O çözümü kazlar-
la bulduk. Biz kimyasal mücadele yerine 
tercihimizi kazlardan yana yani biyolojik 
bir mücadeleden yana kullandık. Neticede 
kazlar testere gibi dişleriyle Torku Orman-
larının çim biçme makinaları gibi görev ifa 
etmeye başladı. Orman sahalarımızda ge-
liştirdiğimiz bir diğer ekolojik çözüm ise 
tüm Konya Ovasına yönelik bir hizmettir. 
Bilindiği gibi bitkisel üretim ve meyvecilik 
açısından en önemli husus tozlaşmadır. 
Yani çiçekli bitkilerin meyveye durabilmesi 
için polenlerin çiçeklere taşınması gerekir. 
Bu rüzgâr yardımı ile olabileceği gibi bunun 
en önemli taşıyıcıları arılardır. Çiçekten çi-
çeğe konarken, ayaklarında, gövdelerinde 
taşıdıkları çiçek tozlarıyla kondukları çiçe-
ği döllerler ve meyvenin, sebzenin üretim 
sürecini başlatırlar. Biz ovada tozlaşmanın 
daha etkin hale gelmesi ve sağlıklı şekilde 
doğal yollarla hızlanması, verimin artması 
için ormanlarımıza yüzlerce kovan arı yer-
leştirdik.” dedi. 

EKOLOJİK ÇÖZÜMÜN RAFLARA ULAŞAN 
BEREKETİYLE DE EKOSİSTEME YATIRIMIN 
ÖDÜLÜNÜ ALIYORUZ

Konya nüfusu kadar ağaç hedefiyle ağaç-
landırma çalışmalarına 2004 yılında başla-
yan ve bu hedefini gerçekleştirir gerçekleş-
tirmez yeni hedefini Türkiye Nüfusu kadar 
ağaç olarak belirleyerek ülkemizde özel şir-
ket eliyle yürütülen en iddialı ağaçlandırma 
projesinde diktiği 21 Milyon Ağaç ve oluş-
turduğu 67 ayrı lokasyondaki Torku Or-
manları ile kesintisiz sürdüren Konya Şeker, 
her yıl daha da büyüttüğü Torku Ormanla-
rında biyo çeşitliliği arttırmak için birbirine 
zarar vermeyen türlerin doğal ortamında 
çoğalması için orman alanlarına sincapları, 
tavukları ve hindileri salarak ekosistemi de 
canlandırıyor. 2 yıl önce de yeni bir adım 
attı ve Torku Ormanları ve onlarca kızıl ge-
yiklerden sonra kaz sürüleri ile arı kovanla-
rına da ev sahipliği yapmaya başladı. Torku 
Ormanları şimdilik binlerce kaz ile yüzlerce 
kovana ev sahipliği yaparken, projenin tüm 
ağaçlandırma sahalarına yayılmasıyla hem 
toplu ağaçlandırma alanlarında yabani ot 
mücadelesinde başarısı tartışmasız kaz 
sayılarının hem de Konya Ovasında toz-
laşmayı daha etkin hale getirerek özellikle 
meyve ve sebze üretiminde verim artışına 
katkı yapmak için Kovan sayılarının kat-
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lanarak arttırılması hedefleniyor. Toplu 
ağaçlandırma sahalarının yaz bakımını ya-
pan ağaçlandırma ekiplerinin çalışmalarını 
yerinde inceleyen ve Pankobirlik Genel 
Başkanı Recep Konuk “Ağaçlandırma çalış-
malarını hobi amaçlı yapmıyoruz. Tarımsal 
üretimde verim artışını sağlamak için çevre 
şartlarının üretici lehine değiştirilmesi ge-
rektiğine inanıyoruz. Ağaçlandırma ile bir-
likte bir habitatın da oluşmasını arzuladık 
ve doğal hayatın bu alanlarda canlanması 
ile ağaçların ekolojik dengeye katkısının 
daha çok artacağını düşünerek ormanlık 
alanlarımıza doğal hayatın unsurları olan 
arı, sincap, değişik kuş türleri, kaz ve kızıl 
geyikleri ormanlarımıza saldık. Toplu or-
man alanları için özellikle de Konya gibi 
yazın kurak geçen bölgelerde en büyük 
risklerden biri ağaçların dip temizliğidir. 
Genel olarak sahanın özel olarak ağaçların 
diplerini yabani otlardan temizlemezseniz 
ağaçlar için iki önemli risk oluşur. Ağacın 
kök çukurunu ot kaplarsa ağaç yeterince 
beslenemez. İkincisi ve daha tehlikelisi sür-
tünme, bir cam kırığı kuruyan bu otlardan 
bir öbeğin kasıt olmadan da tutuşmasına 
sebep olabilir. O nedenle biz hem yol boyu 
ağaçlandırma güzergahlarımızda hem de 
toplu ağaçlandırma sahalarımızda projeye 
başladığımızdan bu yana 16 yıldır hem su-
lama hem budama yani yabani ot temizliği-
ni yaz boyu yapıyoruz. Ancak ağaç sayımız 
21 Milyona ulaşınca en azından yabani ot 
temizliğine insan gücüyle yetişilmesi im-
kânsız hale geliyor. Bu mücadelede hızlan-
manın iki yolu vardı biri plebisit kullanmak 
diğeri de ekolojik mücadele için bir yol bul-
mak, ormanlarda biyo çeşitliliği arttırarak 
hem orman sakinlerinin besleneceği hem 
de yabani ot mücadelesini yapabileceğimiz 
bir çözüm bulmak. O çözümü kazlarla bul-
duk. Biz kimyasal mücadele yerine tercihi-
mizi kazlardan yana yani biyolojik bir mü-
cadeleden yana kullandık. Neticede kazlar 
testere gibi dişleriyle Torku Ormanlarının 
çim biçme makinaları gibi görev ifa etmeye 
başladı. 300’e yakın kişiden oluşan ağaç-
landırma ekiplerimiz için şimdilik binlerce 
başlık destek kuvvet haline geldiler. Kaz 
sürülerinde devamlılığı da anaç kazlarımızı 
kuluçkaya yatırarak kendimiz sağlıyoruz 
ve sürünün genç kalmasını temin ediyo-
ruz. Doğal ortamda beslenen kazlarımız-
dan ürettiğimiz kaz etlerini de Doğrudan 
Marketler eliyle tüketici ile buluşturuyoruz. 
Orman sahalarımızda geliştirdiğimiz bir di-
ğer ekolojik çözüm ise tüm Konya Ovasına 
yönelik bir hizmettir. Bilindiği gibi bitkisel 

üretim ve meyvecilik açısından en önemli 
husus tozlaşmadır. Yani çiçekli bitkilerin 
meyveye durabilmesi için polenlerin çiçek-
lere taşınması gerekir. Bu rüzgâr yardımı ile 
olabileceği gibi bunun en önemli taşıyıcıları 
arılardır. Çiçekten çiçeğe konarken, ayakla-
rında, gövdelerinde taşıdıkları çiçek tozla-
rıyla kondukları çiçeği döllerler ve meyve-
nin, sebzenin üretim sürecini başlatırlar. Biz 
ovada tozlaşmanın daha etkin hale gelmesi 
ve sağlıklı şekilde doğal yollarla hızlanması, 
verimin artması için ormanlarımıza yüzler-
ce kovan arı yerleştirdik. O arılarda bizim 
yorulmak bilmeyen bahçıvanlarımız gibi 
sadece her bitki ile her ağaç ile değil, mil-
yonlarca, milyarlarca çiçekle tek tek ilgileni-
yor, sabah akşam her çiçeği bizim adımıza 
ziyaret ediyorlar. Onların Konya Ovasının 
dört bir yanından topladıklarıyla biriktir-
diği ballar da Doğrudan Marketlerimiz de 
organik bal olarak tüketici ile buluşuyor. 
Yani özetle, oluşturduğumuz orman alanla-
rında yabani ot mücadelesini kazlar, Konya 
Ovasının tamamında tozlaşma için bizim 
ormanlarımızın arıları hizmet ediyor, hem 
ormanlarımız doğal bekçilerince muhafaza 
ediliyor hem de tüketici organik kaz eti ve 
balla buluşuyor. Biz orman alanlarımızda 
geliştirdiğimiz ekolojik çözümle bir yandan 
Orman sahalarının bakımı ve yabani otla 
mücadelede ciddi bir tasarruf imkanına ka-
vuşur, arı kovanlarımızla Ovanın verimliliği-
ne, bağcılık, meyvecilik ve bahçeciliğe katkı 
yapmanın onurunu yaşarken bu ekolojik 
çözümün raflara ulaşan bereketiyle de eko-
sisteme yatırımın ödülünü alıyoruz” dedi. 

KONYA ŞEKER YAKLAŞIK 21 MİLYON AĞAÇ 
DİKTİ, 67 ORMAN OLUŞTURDU 

Hedefini Türkiye nüfusu kadar ağaç olarak 
belirleyen ve ülkemizin en iddialı ağaçlan-
dırma projesini yürüten Konya Şeker pro-
je kapsamında 2004-2021 yılları arasında 
yaklaşık 21 Milyon ağaç dikti. Kurduğu 3,1 
milyon fidan/yıl üretim kapasiteli Fidan 
Üretim Merkezi ile de ağaç varlığının gü-
vencesi olan Konya Şeker, ağaçlandırılacak 
saha olarak Konya Kapalı Havzası’nın ta-
mamını seçti. Konya Şeker, ağaçlandırma 
çalışmaları çerçevesinde 5 Bin kilometrelik 
mesafede, 273 ayrı güzergâhta çift taraf-
lı ve derinliği 8 ila 10 sıraya kadar varan 
ağaçlandırma güzergâhları ve 67 farklı yer-
de oluşturulan 9.400 dekarlık toplu orman 
alanlarında cinsi, bölgenin iklim ve toprak 
yapılarına göre değişmekle birlikte, genel 
olarak akasya, dişbudak, akçaağaç, mah-

lep, karaağaç, iğde, ahlat, alıç, meşe, çınar, 
badem, zerdali, dut, ceviz, ıhlamur, çınar, 
sedir, karaçam, mavi selvi, kiraz gibi ağaçlar 
yetiştirdi. 

Torku Ormanları, yetişen ormanlarla birlik-
te kızıl geyiklerin yanı sıra tilki, yılan, yaban 
tavuğu, koyun ve sincap gibi hayvanların 
yaşamına olanak sağladı. 

Toplu ağaçlandırma alanlarında ekolojik or-
tamı iyileştirmek için birbiriyle uyumlu ya-
ban hayvanlarını da bu alanlara salan Kon-
ya Şeker, ağaçlandırma çalışmalarındaki 
temel amacı; çevre şartlarını üretici lehine 
değiştirmek olarak belirledi ve nitekim bu 
çalışmalar ilk sonuçlarını vermeye başladı. 
Ağaçlar sayesinde oluşan doğal iklimleme 
verime yansıdı, biyolojik hayatın canlan-
masıyla da süne ile biyolojik mücadelede 
önemli bir aşama kaydedildi. 
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Esra & Serhat Çiftine

 ZED Medya Olarak Bir Ömür Boyu Mutluluklar Dileriz. 
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ZED MEDYA MUTLULUKLAR DİLER
AK Parti Milletvekili Halil Etyemez Kızını Evlendirdi

Hanife- Halil Etyemez çiftinin kızı Elif Şeyma ile Emine- Musa Altun çiftinin oğlu Muhammet Tarık, 
Ankara Ihlamur Kasrı’nda düzenlenen nikah merasiminde birbirilerine evet diyerek, ömür boyu sürecek 

olan mutlu birlikteliklerinin en önemli adımını atmış oldu.
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Çevreci, yeşil alan ve yenilenebilir enerji 
konusundaki çalışmalarıyla Karatay’ı çok 
farklı bir noktaya taşıyan Karatay Bele-
diyesi çevre kaynaklarının daha verimli 
kullanılmasından, atıkların geri dönüştü-
rülerek tekrar kazanılmasına kadar birçok 
aşamayı içinde barındıran “Sıfır Atık” se-
ferberliğine ve yeşil alanların artırılması-
na yönelik çalışmalarını arttırarak devam 
ettiriyor. Çevreye dair büyük hassasiyet-
lerinin olduğuna vurgu yapan Karatay 
Belediye Başkanı Hasan Kılca, gelecek 
nesillere daha yeşil bir Karatay bırakmak 
için çalıştıklarını söyledi. 

Türkiye genelinde atıkların ekonomiye 
geri dönüşümünü sağlamak amacıyla yü-
rütülen “Sıfır Atık Projesi”, Karatay Bele-
diyesi tarafından da büyük bir başarıyla 
sürdürülüyor. 

Yeşile ve doğaya olan hassasiyetini yeni 
ve özgün park ve bahçe yatırımlarıyla 
destekleyen Karatay Belediyesi, “Daha 
Yeşil Bir Karatay” hedefiyle ilçede kişi ba-
şına düşen yeşil alan miktarını arttırmak 
amacıyla bugüne kadar birçok önemli 
projeye imza attı.

KARATAY’DA GERİ DÖNÜŞÜM EVLER-
DEN BAŞLIYOR

Bu kapsamda “Geri Dönüşüm Evden Baş-
lar Projesi”, Karatay Belediyesi’nin geri 
dönüşümü daha geniş bir tabana yayan 
en dikkat çekici projeleri arasında yer alı-

yor. 

Karatay Kent Konseyi Sıfır Atık Çalış-
ma Grubu tarafından da desteklenen ve 
gönüllülük esasına dayanan söz konu-
su proje kapsamında bugüne kadar ilçe 
genelindeki 40 binin üzerinde konutta 
çalışma yapıldı. İlçedeki bütün evlere bil-
gilendirici broşürler dağıtan ve Sıfır Atık 
konusunda kısa eğitimler de veren Kara-
tay Belediyesi, bu konuda belirli bir far-
kındalık oluşturarak ilçe genelinde ortaya 
çıkan atıkların kaynağında ayrı toplanıp 
dönüştürülmesine önemli katkılar sunu-
yor. 

“Geri Dönüşüm Evden Başlar Projesi” 
ile Karatay’daki evsel atıklar kaynağında 
ayrıştırılıyor ve ekonomik değeri bulunan 
kâğıt, karton, plastik, cam, metal ve kom-
pozit ambalaj gibi atıkların yanı sıra atık 
yağlar, atık ilaçlar ile piller; çöplerden ayrı 
bir şekilde toplanıp bertaraf edilip ekono-
miye veya kullanıma kazandırılıyor. 

KARATAY’DA YAŞANALABİLİR BİR GE-
LECEK, EN BÜYÜK HEDEFİMİZ

Karatay Belediye Başkanı Hasan Kılca, 
“Geri Dönüşüm Evden Başlar” projesiyle 
çok daha temiz, daha yeşil ve yaşanılabilir 
bir Karatay’ı geleceğe taşıma hedefinde 
olduklarını kaydetti. 

Bu konuda vatandaşlarla çok güzel bir 
işbirliği içerisinde olduklarının altını çizen 
Başkan Hasan Kılca, “Günlük yaşantı-
mızda oluşan atıkların uygun bir şekilde 
toplanıp geri dönüştürülmesi için Karatay 
genelinde eğitimler veriyoruz. Böylece 

atıklar, vatandaşlarımızın da desteğiyle 
evlerde türüne göre toplanıyor ve kay-
nağında ayrıştırılıp ekonomiye kazan-
dırılıyor. Sıfır atık ve çevre konusunda 
hemşehrilerimizin duyarlılığı bizleri çok 
mutlu ediyor. Bu vesileyle projemize katkı 
sunan tüm hemşehrilerime bir kez daha 
teşekkür ediyorum” dedi.

 “SIFIR ATIK”TA KARATAY BELEDİYESİ 
FARKI 

Karatay Belediyesi’nin “Sıfır Atık Eylem 
Planı ve Yeni Yönetim” kapsamındaki 
projeleri, Çevre ve Şehircilik Bakanlığı ta-
rafından da ödüllendirildi. Ödülünü Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın eşi 
Sayın Emine Erdoğan’ın da katıldığı prog-
ramda Çevre ve Şehircilik Bakanı Murat 
Kurum’un elinden alan Karatay Belediye 
Başkanı Hasan Kılca, ülke genelinde ‘Sıfır 
Atık’ projelerini en fazla destekleyen ve 
hayata geçiren belediyelerden birisi ol-
duklarını söyledi. 

ÇEVRE DOSTU BELEDİYE: 
KARATAY BELEDİYESİ

YEŞİLLER İÇİNDE BİR KARATAY OLUŞUYOR
HASAN KILCA: ÇEVRECİ PROJELERİMİZLE KARATAY’I GELECEĞE TAŞIYORUZ
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Başkan Hasan Kılca, ilçe genelinde “Sıfır 
Atık” ile ilgili yaptıkları çalışmalar ve yü-
rüttükleri projeler hakkında şunları kay-
detti: “İlçemiz genelinde geri dönüşüme 
katkı sağlamak adına Karatay’ın birçok 
noktasına yerleştirdiğimiz 9 bin 961 adet 
kumbara kafesin yanı sıra rutin olarak 
vatandaşlarımıza mavi poşet de dağıtı-
yoruz. 

İŞTE KARATAY BELEDİYESİ’NİN “SIFIR 
ATIK” ORDUSU!

Sıfır Atık Projesi’ne 2018’den bu yana 
katkı vermeye devam eden Karatay Bele-
diyesi, şu ana kadar her türlü atığın kay-
nağında toplandıktan sonra ayrıştırılıp 
bertaraf edilmesi ve ekonomiye kazandı-
rılması için pek çok proje yürütüyor. 

Karatay Belediyesi “Sıfır Atık” çalışmala-
rını Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğü 
bünyesindeki 32 kişilik ekiple yürütüyor. 
Ekipler, toplamda 13 araçla yaptıkları söz 
konusu çalışmalarla ilçe genelinde bugü-
ne kadar çok önemli mesafeler aldı. 

Karatay Belediyesi tüm bu faaliyetleriyle 
doğaya ve doğal kaynaklara saygı çerçe-
vesinde gelecek nesillere daha yeşil bir 
dünya bırakma hedefiyle çalışmaya de-
vam ediyor. 

KARATAY’IN YENİLENEBİLİR ENERJİ YA-
TIRIMLARI GÖZ DOLDURUYOR

Karatay Belediyesi’nin çevreci yatırımla-
rı arasında yer alan 2 adet güneş enerji 
santrali de ilçeye önemli katma değer 

sağlayan önemli projelerden. 

Toplamda 1,2 megavatlık olan güneş 
enerji santralleri sayesinde Karatay Be-
lediyesi, belediye hizmet binası başta ol-
mak üzere ilçenin bütün park ve tesislerin 
aydınlatmasını söz konusu tesislerden 
karşılıyor. 

Bölgenin güneş enerjisi potansiyelini de-
ğerlendirmek amacıyla enerjide yeni bir 
dönem başlatan Karatay Belediyesi, iki 
güneş enerji santralinden yılda ortalama 
1,5 milyon lira kazanç sağlıyor. Toplamda 
1.300 KW güç üreten söz konusu tesis-
ler sayesinde belediyeye ait tüm tesisle-
rin yıllık elektrik ihtiyacı kadar enerjisini 
güneşten karşılıyor. Söz konusu projeler 
sayesinde 980 tonu aşan sera gazı salı-
nımının da önüne geçen Karatay Bele-
diyesi, Güneş Enerji Santrallerinden her 
yıl 2.580 MWh enerji üretiyor. Böylelik-
le hem çevremize hem de ekonomimize 
katkı sağlıyor.  

YEŞİL İÇİNDE BİR KARATAY OLUŞUYOR

Öte yandan Karatay’da yeşil alanların sa-
yısını artırma çalışmalarını her geçen gün 
hızlandıran Karatay Belediyesi, ilçe gene-
lindeki park ve bahçeler ile yeşillendirme 
sahalarında bitkilendirme ve ağaçlandır-
ma çalışması yapıyor. 

Karatay Belediyesi Park ve Bahçeler Mü-
dürlüğü ekipleri tarafından ilçedeki top-
lam 60 bin metrekarelik alanda yürütülen 
çalışmalarla, her geçen gün ‘Yeşil İçinde 
Bir Karatay’ oluşturuluyor.

Gelecek nesillere çok daha temiz, yeşil ve 
yaşanabilir bir Karatay bırakmak adına 
tüm ekipleriyle gece gündüz demeden 
çalıştıklarının altını çizen Başkan Hasan 
Kılca; çevreci ve yenilenebilir enerjiye dair 
birçok projeyle Karatay’ı geleceğe taşı-
dıklarını söyledi. 

HER BİR FİDAN TEMİZ BİRER NEFES 
DEMEKTİR

Belediye olarak yeşil alan ile ilgili yürüt-
tükleri söz konusu projeler hakkında bil-
gi veren Hasan Kılca, şunları dile getirdi: 
“Kadim medeniyetimizde ve inancımızda 
yeşilin, ağacın, çevrenin ve doğanın yeri 
apayrıdır. Ağacı ve yeşili korumak ise 
herkesin insanlık görevidir. Çünkü gele-
cek nesillere bırakabileceğimiz en değerli 
ve en paha biçilmez miras, yaşanabilecek 
bir ortam hazırlamak ve onu korumaktır. 
Karatay Belediyesi olarak bizler de bu bi-
linçle hareket ederek medeniyetimizin en 
temel göstergelerinden birisi olan doğayı 
korumak ve çevreye katkı sunmak için 
çevreyle ilgili yatırımlarımıza büyük önem 
veriyoruz. ‘Daha Yeşil Bir Karatay’ sloga-
nıyla hareket ediyoruz ve bu doğrultuda 
ekiplerimiz, şu anda ağaçlandırma saha-
larımızın yanı sıra ilçemizin dört bir yanın-
da ağaçlandırma ile yeşillendirme çalış-
ması yapıyor. İlçe genelinde toplamda 60 
bin metrekarelik bir alanda yeşillendirme 
ve park çalışmamız bulunuyor. Bugüne 
kadar birçok parkı ilçemize kazandırdık. 
Belediye olarak belirlediğimiz pek çok 
noktada da ağaçlandırma, yeşil alanlar ve 
oyun gruplarından oluşan mahalle park-
larının yapımına başladık. Bu parklarımızı 
da tamamlayarak inşallah en kısa sürede 
hemşerilerimizin hizmetine sunacağız. 
Bu projelerimizin yanı sıra önümüzdeki 
dönemlerde ihtiyacın olduğu daha bir-
çok noktamıza da park yapımına devam 
edeceğiz. Çünkü temel hedefimiz, gelece-
ğimiz ve gelecek nesillerimiz. Bugün ilçe-
mize ektiğimiz her bir fidan ve yaptığımız 
her bir park, yarın gelecek nesillerimiz 
için sağlıklı ve temiz birer nefes demektir. 
Bunun için de tüm ekiplerimizle sahada 
çalışmalarımızı arttırarak ve çeşitlendirip 
geliştirerek sürdüreceğiz.”

KARATAY BELEDİYESİ
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ÇEVRE MÜFETTİŞLERİ DOĞA 
ETKİNLİKLERİNDE BULUŞTU

MERAM MİLLET BAHÇESİ ÇEVRE MÜFETTİŞLERİNİ AĞIRLADI

Çevre ve Şehircilik Bakanlığı tarafından 
organize edilen ‘Çevre Müfettişleri Bulu-
şuyor’ etkinlikleri kapsamında çocuklar, 
Meram Millet Bahçesi’nde doyasıya eğ-
lendi. Meram Belediye Başkanı Mustafa 
Kavuş, Bakan Murat Kurum öncülüğün-
de hayata geçirilen etkinliklerin önemine 
dikkat çekerek, “Çocuklarımıza doğa ve 
çevre bilincinin aşılanması amacıyla dü-
zenlenen organizasyona ev sahipliği yap-
maktan mutluluk duyduk” dedi.

Çevre ve Şehircilik Bakanı Murat Ku-
rum’un talimatıyla, çevre hassasiyetinin 
oluşturulması ve farkındalığının artırıl-
ması amacıyla düzenlenen “Çevre Mü-
fettişleri Buluşuyor” etkinliği renkli gö-
rüntülere sahne oldu. Meram Dutlu Millet 
Bahçesi’nde düzenlenen Doğa Etkinliğine 
Meram Belediye Başkanı Mustafa Kavuş, 
Çevre ve Şehirclik İl Müdürü Hülya Şevik 
ile çok sayıda çocuk ve aileleri katıldı.

Doğa Etkinliklikleri kapsamında çocukla-
ra çevre bilincinin aşılanmasını amaçlayan 
yarışmalar düzenlenerek hediyeler veril-
di. Millet Bahçesi’nde oluşturulan oyun 
alanlarında doyasıya eğlenen çocuklar 
maskotlarla fotoğraf çektirmeyi de ihmal 
etmedi.

“DOĞAYI KORUMAK HEPİMİZİN ASLİ 
GÖREVİ OLMALI”

Çocuklara doğa bilinci ve sevgisinin küçük 
yaşta kazandırılması gerektiğini vurgula-
yan Meram Belediye Başkanı Mustafa 
Kavuş, “İnsanımızın bilmesi gereken en 
önemli şeylerden bir tanesi hiç şüphesiz 
ki doğanın insanlara değil, insanlığın do-
ğaya ihtiyacı olmasıdır. Doğayı korumak 
küçüğünden büyüğüne hepimizin asli 
görevi olmalı. Bu noktada hepimize bir 
takım görevler düşüyor. Çevremize sa-
hip çıkarak ve onun bizden sonrası için 
de önemli bir yaşamsal döngü olduğu-
nu bilerek çevre kirliliğine yol açabilecek 
davranışlardan uzak durmak gerekiyor’’ 
dedi.

“HEPİMİZ BİRER ÇEVRE MÜFETTİŞİYİZ”

Başkan Kavuş, Çevre ve Şehircilik Baka-
nı Murat Kurum öncülüğünde başlatılan 
etkinliklerin, doğa için önemine dikkat 
çekerken, “Hepimiz birer çevre müfet-
tişiyiz. Bu tür etkinlikler doğa bilincinin 
daha da artmasına katkı sağlıyor. Meram 
Belediyesi olarak çocuklarımızı ve ailele-
rini misafir etmekten mutluluk duyduk. 
Yeşil Meram’ın yöneticileri olarak her 
daim doğa ve çevre konulu etkinliklerin 
içerisinde yer almaya devam edeceğiz” 
şeklinde konuştu.

“EL ELE VEREREK DOĞAMIZA SAHİP 
ÇIKMALIYIZ”

Çevre ve Şehirclik İl Müdürü Hülya Şevik 
ise, çevre ve doğa bilincinin tüm insanlık 
için önemli olduğunu belirterek, “Hepimi-
zin yaşam alanımız olan doğamızı koru-
maya yönelik çaba sarfetmesi gerekiyor. 
Bu doğa bizim. Çocuklarımızla, yetişkin-
lerimizle el ele vererek sahip çıkmalıyız. 
Buradan yola çıkarak Doğa Etkinliğimiz 
ile çocuklarımıza dokunmayı amaçladık” 
dedi.

MERAM BELEDİYESİ
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Selçuklu Belediyesi, Sille Mahallesi Yeni 
Sille Caddesi üzerinde bulunan tepeyi 
park ve seyir tepesine çevirdi. Tepede 
şehre hakim olan alanda yapılan peyzaj 
çalışmaları sonrasında yapılan Selçuk-
lu Seyir Tepesi, eşsiz şehir manzarası ile 
Selçuklu’nun gezilecek yerleri arasında 
yer aldı. 14 Temmuz itibariyle vatandaş-
ların hizmetine sunulan 50 bin metreka-
relik alana yerleştirilen Seyir Tepesi’nde 
119 kamelya, 35 bin metrekare yeşil alan, 
çim spor sahası, 210 araçlık otopark, lava-
bo, mescit gibi sosyal alanlar bulunuyor. 
Ayrıca tepeye çıkan yolda Fen İşleri Mü-
dürlüğü ekipleri sıcak asfalt uygulama-
sı yaparak yolu yeniledi. Bin 300 metre 
rakımda bulunan tepenin yaklaşık bir 
milyon metrekarelik kullanım alanının 
içerisinde ikinci etap proje çalışmaları 
kapsamında restoran, çay bahçesi ve bir 

de kamp alanı oluşturulması planlanıyor.

Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekya-
tırmacı, Konya’da yayın yapan basın ku-
ruluşlarının temsilcilerine Seyir Tepesini 
tanıttı. Basın kuruluşu temsilcileri ile bir-
likte tepeyi gezen Başkan Pekyatırmacı, 
parkla ilgili detaylı bilgiler verdi.

Başkan Pekyatırmacı; “Seyir Tepesi man-
zarası ile ziyaretçilerini büyüleyecek”

Seyir Tepesi ile ilgili açıklama yapan Sel-
çuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekya-
tırmacı, “Eşsiz Konya manzarasını temiz 
hava ile buluşturan Seyir Tepemiz, Sel-
çuklu’nun önemli mekanlarından bir ta-
nesi olacak. Burada müthiş bir manzara 
var. Konya’nın en kuzeyi olan Ardıçlı’dan 
Meram Köyceğiz’e kadar tüm Konya’yı 
görebiliyoruz. Burada inşallah yaklaşık 
bir milyon metrekarelik alan içerisinde 
düzenlemelerimizi yapıyoruz. İlk etap 
olan mesire alanımızın düzenlemelerini 
tamamladık. Yaklaşık elli bin metrekarelik 
alanda mesire alanımızın düzenlemesini 
yaptık. Son on gündür vatandaşlarımızı 
yaptığımız paylaşımlarla meraklandırdık 

ama artık onlar da bu Seyir Tepemizle bu-
luşabilecekler. 14 Temmuz itibariyle hem-
şehrilerimiz buraya gelerek pikniklerini 
yapabilecekler. Mesire alanımızda mangal 
yapılmasını şu anda arzu etmiyoruz. Bu-
rası çok farklı bir alan bütün hemşehrile-
rimizin buraya gelmesini, buradan istifa-
de etmesini istiyoruz. Biz burada bütün 
hazırlıkları yaptık. Yeşil alanıyla, çimiyle, 
kamelya, lavabo, mescitleriyle bütün ha-
zırlıklarımızı tamamladık. Bu sıcak yaz 
günlerinde burada hem serinleyecekler 
hem de Konya’nın hiçbir yerinden göre-
meyecekleri Konya manzarasıyla, pana-
romik bir görüntü ile buluşmuş olacaklar. 
Projenin devamında çay bahçesi ve yuka-
rıdaki restorasyon alanlarındaki planlama 
çalışmalarımız devam ediyor. İnşallah ça-
lışmalarımız bittikten 

sonra hemşehrilerimizin hizmetine açma-
yı planlıyoruz. Hemşehrilerimizin temiz 
havasıyla nefes alacağı, rahatlayacağı 
günün stresini atabilecekleri güzel bir 
mekan oldu. Belediye olarak gençlerimiz 
ve çocuklarımıza yönelik çalışmalarımız 
devam ediyor. İnşallah bu alanda da yine 
bir kamp alanını hızlıca oluşturmak için 
çalışıyoruz. Burada hem günübirlik et-
kinliklerin yapılabileceği hem de çadırla-
rını kurup konaklama yapabilecekleri bir 
kamp alanını Konya’mızın şehir merkezi-
ne yakın bir alanda kazandırmış olacağız.” 
ifadelerini kullandı

Selçuklu Belediyesi tarafından Sille Mahallesinde bulunan tepeye kazandırılan Sille Seyir Tepesi 
eşsiz Konya manzarası ile görenleri büyülüyor. Konya basınına tepeyi tanıtan Selçuklu Belediye 

Başkanı Ahmet Pekyatırmacı, tepenin şehrin önemli mekanlarından biri haline geleceğini söyledi

KONYA, SELÇUKLU 
SEYİR TEPESİNDEN İZLENECEK
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•Selçuklu Belediyesi çevre duyarlılığındaki 
çalışmalarına Selçuklu Kent Konseyi bünye-
sinde kurduğu Çevre ve Sıfır Atık Meclisi ile 
yenisini ekledi.
Sıfır atık belgesini alan ilk belediye olan ve 
çevre ile ilgili örnek çalışmalar yapan Selçuklu 
Belediyesi Selçuklu Kent Konseyi çatısı altın-
da oluşturduğu Çevre ve Sıfır Atık Meclisi ile 
bu konudaki duyarlılığını bir kez daha ortaya 
koydu.  Meclis çevreye olan farkındalığı art-
tırmak, gelecek nesillere çevre bilincini aşıla-
mak için önemli çalışmalara imza atacak.
Selçuklu Kent Konseyi  bünyesinde barın-
dırdığı Gençlik Meclisi, Kadın Meclisi,  Çocuk 
Meclisi, Engelli Meclisi ve son olarak Çevre 
ve Sıfır Atık Meclisi  ile de önemli çalışma-
lara imza atarken sivil toplumun yönetime 
katılmasına yönelik önemli  adımlar atmaya 
devam ediyor.
Selçuklu Belediyesi Meclis salonunda ger-
çekleşen Çevre ve Sıfır Atık Meclisi’nin ku-
ruluş toplantısına Selçuklu Belediye Başkanı 
Ahmet Pekyatırmacı, Selçuklu Kent Konseyi 
Başkanı Faruk Ulular, Selçuklu Belediye Baş-
kan Yardımcıları ve Selçuklu Kent Konseyi 
üyeleri katıldı.
Selçuklu Kent Konseyi Başkanı Faruk Ulular; 
“Hayırlı işlere imza atacağız”
Toplantının açılış konuşmasını yapan Selçuk-
lu Kent Konseyi Başkanı Faruk Ulular, “Uzun 
bir pandemi dönemi sonrasında sizlerle bir 
araya gelmenin mutluluğunu yaşıyorum. İn-
şallah böyle bir katılımdan sonra çok hayırlı 
işlere vesile olacağımızın ümit ediyorum.” 
dedi.
Selçuklu Belediye Başkanı Pekyatırmacı; “Bir 
yıllık süreç bize çevrenin önemini göstermiş 
oldu”
Kent Konseyi çalışmalarını önemsediklerini 
belirten Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet 
Pekyatırmacı, “Malum pandemi döneminden 
dolayı bu çalışmaları gerçekleştiremiyoruz. 
Son geçen yıl toplantımızda Kadın Mecli-
si, Çocuk Meclisi, Gençlik Meclisi ve Engelli 
Meclisi kuruluş çalışmalarını tamamlamıştık 
ve Meclislerimizin çalışmaları ile ilgili prog-
ramlarımızı yapmıştık ama pandemi sürecin-
den dolayı Kent Konseyimizi aktif bir şekil-
de çalıştıramadık. Bugüne kadar yaptığımız 
planlamalar, organizasyonlar kapsamında da 
çok sınırlı da olsa bazı çalışmaları icra ettik. 
Bundan sonra hedefimiz Kent Konseyini çok 
aktif bir şekilde çalıştırmak. Kent Konseyinin 
bütün meclislerini, bütün organlarını en aktif 

şekilde hayata geçirmek istiyoruz. Bu an-
lamda yer konusu bizim için önemliydi. Kent 
Konseyimize bizim en önemli binalarımızdan 
bir tanesi olan Selçuklu Kongre Merkezimiz-
de bir yer tahsis ettik. 
Mevcut düzenlemeler bittikten sonra Kent 
Konseyimizin idari binası Selçuklu Kongre 
Merkezimizde olacak. Bütün meclis çalış-
malarıyla ilgili planlamalar da orada yapma 
imkanımız olacak. Meclis çalışmaları mevcut 
oluşturduğumuz meclis üzerinden devam 
ediyor ama son dönemde pandemi ile bir-
likte de çevrenin ne kadar önemli olduğu ve 
çevre ile ilgili yapacağımız çalışmaların ge-
leceğimiz için ne kadar önemli olduğunu bir 
kez daha görmüş olduk. 
Son bir yıl içerisinde yaşamış olduğumuz sü-
reçler bize çevrenin, tarımın, suyun, havanın, 
toprağın ne kadar değerli olduğunu bir kez 
daha göstermiş oldu. Bugün Marmara’da 
yaşanan süreçler, müsilaj problemi yine aynı 
şekilde çevrenin önemini bir kez daha orta-
ya koydu. Yaşadığımız süreçler bizim bütün 
planlamalarımızda çevrenin birinci önceli-
ğimiz olması gerektiğini bir kez daha gös-
termiş oldu. Bu noktada Kent Konseyimizin 
Çevre ve Sıfır Atık platformunu oluşturmuş 
olması ve sonra Çevre ve Sıfır Atık Meclisi-
nin oluşturulması hakikaten önemli. İnşallah 
Türkiye’ye örnek olacak çalışmayı Selçuk-
lu’muzda gerçekleştiriyoruz. Ben bu noktada 
emeği geçen bütün arkadaşlarımıza ayrı ayrı 
teşekkür ediyorum.” şeklinde konuştu.
Başkan Pekyatırmacı; “Burada yapacağımız 
çalışmalar Türkiye’ye örnek olacak”
Çevre ve Sıfır Atık meclisi ile önemli bir ama-
ca hizmet ettiklerini belirten Başkan Pek-
yatırmacı, “Burda şöyle bir hedef koyduk; 
Çevre ve Sıfır Atık Platformu ile birlikte arzu 

ediyoruz ki Konya’mızda yaşayan herkes 
birer gönüllü olsun. Bütün bireyler 7’den 
70’e herkes çevre gönüllüsü olsun ve çevre 
ile ilgili hassasiyetleri herkes taşısın ve bu 
noktada yapılması gereken ne varsa herkes 
üzerine düşen görevi yerine getirsin. Bizim 
her sene iki anket yapıyoruz. Yaptığımız an-
ketlerde bizi mutlu eden ve mutsuz eden iki 
sonuç var.
 Birinci sırada problem olarak ortaya konan 
şey çevre kirliliği. İnsanlar çevre kirliliğinden 
rahatsız olduklarını ifade ediyorlar. Görüyo-
ruz ki bir kirlilik problemi var. Dışarıda ol-
maması gereken bazı materyallerin çevrede 
olmasından kaynaklanan bir çevre kirliliği 
var. Bunun insanlar tarafından bir problem 
olarak görülmesi bizim için güzel bir şey 
çünkü insanların bunu önemsediğini, çevre-
yi dikkate aldığını gösteriyor. Bir taraftan da 
üzülüyoruz maalesef bunu şikayet konusu 
eden insanımız aynı atığı üreten insanımız.
 Farklı kişiler bu atığı üretmiyor, bu atığı biz 
üretiyoruz. Aslında bunun çözümü kirletme-
mek, atmamak, çözümü çevreye karşı daha 
duyarlı olmak ve gerektiği yerde gerektiği 
şekilde insanlarımızı uyarmak. Bunu doğru 
bir şekilde yapabilirsek ben inanıyorum ki 
çok daha temiz, çok daha sağlıklı bir çevreyle 
bundan sonraki yaşantımızı devam ettirebi-
liriz. Selçuklu’da ben gençlerimize, kadınla-
rımıza, tüm hemşehrilerimize güveniyorum. 
Herkes aynı duyarlılığa sahip. Yeter ki uya-
rıları doğru şekilde ortaya koyalım ve insa-
nımızın içindeki çevre ile ilgili hassasiyetleri 
ortaya çıkaralım. Bu noktada ben platformun 
ve meclisin üzerine büyük görev düşeceğine 
inanıyorum. Platformumuz bu anlamda şeh-
rimizde farklı bir canlılık kazandırdı.
İnşallah platformumuzla birlikte meclisimizin 
de çalışmalarıyla büyük sitelerden hemşeh-
rilerimizin Çevre ve Sıfır Atık Meclisimize üye 
olmalarını, bulundukları sitelerde çevre ve 
sıfır atık konusunda çalışmalar yapmalarını 
bekliyorum. Bu noktada güzel bir yola çıktık. 
Hep birlikte Selçuklu için Konya için güzel 
çalışmalar yapacağız. Buradan başlattığımız 
çalışmalar inşallah Konya’ya daha sonra da 
Türkiye’ye yayılacaktır. Selçuklu her zaman 
öncü olmuştur, çevreyle ilgili yapacağımız bu 
çalışmalar da inşallah Türkiye’de öncü ola-
caktır.” ifadelerini kullandı.
Konuşmaların ardından Çevre ve Sıfır Atık 
çalışmaları ve meclisin projeleri hakkında su-
num yapıldı.

ÇEVRE VE SIFIR ATIK MECLİSİ KURULDU
Selçuklu Belediyesi’nden çevre duyarlılığı ile ilgili bir çalışma daha

SELÇUKLU BELEDİYESİ
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Buse & Mehmet Çiftine 

ZED Medya Olarak Bir Ömür Boyu Mutluluklar Dileriz.
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Beyza & Mehmet Çiftine 
ZED Medya Olarak Bir Ömür Boyu Mutluluklar Dileriz.

Buse & Mehmet Çiftine 
ZED Medya Olarak Bir Ömür Boyu Mutluluklar Dileriz.

Aysen  & Mehmet Ali Çiftine
 ZED Medya Olarak Bir Ömür Boyu Mutluluklar Dileriz.
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Ayşenur Tuğçe&Musa Çiftine
 ZED Medya Olarak Bir Ömür Boyu Mutluluklar Dileriz. 

Melek & Batuhan 
Çiftine ZED Medya Olarak Bir Ömür Boyu Mutluluklar Dileriz.
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Konya Cumhuriyet Savcısı Serkan Eğilmez, Hale Kılınçer ile bir ömür boyu mutluluğa ‘evet’ dedi.
Konya Cumhuriyet Savcısı Serkan Eğilmez ile serbest avukat Hale Kılınçer çifti hayatlarını birleştirdi.

Çiftin nikahını Meram Belediye Başkanı Mustafa Kavuş kıydı.  Damat Serkan Eğilmez’in dayısı Dr. Ayhan Balasar oğ-
lan tarafının, Hale Kılıçer’in meslektaşı Avukat Ramazan Turan ise kız tarafının nikah şahitleri oldu.

Bir otelde düzenlenen nikâh törenine çiftin sevenlerinin yanı sıra çok sayıda avukat ve adliye çalışanı da katıldı.

CUMHURİYET SAVCISI SERKAN EĞİLMEZ DÜNYA EVİNE GİRDİ
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